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vdk.be

Ons doel? Een duurzame toekomst, voor ons allemaal.
De keuzes die je vandaag maakt voor je geld bepalen mee hoe de wereld er morgen uitziet. Daarom 
kiest vdk bank al jaren voluit voor een duurzaam ethische aanpak. Dat betekent dat we je steunen in 
wat jij nodig hebt in je leven, maar tegelijk kijken naar wat goed is voor de wereld rondom jou. En dat 
we je geld alleen investeren in zaken die van belang zijn voor ons allemaal. Vandaag. En morgen.

Plaats om te spelen, ruimte 
om te groeien.
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Beste Buffalo’s,

We hebben nog drie wedstrijden te 

gaan in de competitie voor we aan 

een aantal weken herbronning toe 

zijn om daarna de tien finales van 

Play Off 1 af te werken. Maar eerst 

richten we onze blik op Europa.

Het is een beetje een constante 

geworden: slagen we erin ons te 

plaats voor de poulefase in Europa, 

dan doen we het daar zeer goed 

tot uitstekend. De uitschieter was 

natuurlijk de zestiende finales van 

de Champions League in 2016. Een 

mooie tweede was de uitschake-

ling van Tottenham Hotspur in 

2017.

Het zit bijna vervat in het DNA van 

KAA Gent en ook wel een beetje 

de stad Gent om te kicken op grote 

momenten. Dat heeft zijn voor- 

en zijn nadelen. Tegen op papier 

mindere tegenstanders laten we 

het dan al eens op zijn beloop. 

Op papier sterkere tegenstan-

ders kunnen dan weer rekenen 

op een Gent dat op de toppen van 

zijn tenen loopt en wil tonen wat 

deze ploeg, deze stad en zijn fan-

tastische supporters in hun mars 

hebben. 

Op bezoek bij het grote en sterke 

AS Roma hebben we bewezen dat 

we niet moeten onderdoen. Na de 

1-0 van vorige week, waarmee we 

karig werden bedeeld, hoop ik van-

avond op vuurwerk. Meteen heeft 

u hier mijn wensen voor dit seizoen: 

een ronde verder gaan in de Europa 

League en in de competitie op een 

plaats eindigen waardoor we nog 

eens een gooi kunnen doen naar 

Champions League-voetbal.

Uw voorzitter

Ivan De Witte

Voorzitter KAA Gent

Voorwoord
van de voorzitter
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Foto’s Belgaimage

JESS THORUP

JESS & EUROPA, 1 

Mirakel in Bernabeu

Op 6 december 1994 betrad de toen 24-jarige Jess Thorup 

het heilige gras van het Santiago Bernabeu-stadion. De 

opdracht voor hem en zijn club, het Deense Odense BK, 

scheen hopeloos. Real Madrid had de heenwedstrijd van 

de 1/8 finales van de Uefabeker in Denemarken met 2-3 

gewonnen. Het stond voor iedereen vast dat Michael 

Laudrup, Fernando Redondo, Emilio Butragueno, Luis 

Enrique en co dit nooit meer gingen laten ontsnappen. 

Maar Odense en Thorup waren gekomen om te verrassen... 

Jess Thorup: “Dat we in de eerste ronde dat seizoen ons 

plaatsten tegen Tallinn, Linfield (ik scoorde telkens in de thuis-

matchen) en Kaiserslautern werd niet echt als een verrassing 

beschouwd. We hadden een heel goede spelersgroep, wel-

iswaar zonder echte uitblinkers.

Toen kwamen de 1/8 finales tegen Real Madrid. In de 

heenmatch verloren we met 2-3. Ik herinner me dat mijn 

landgenoot Michael Laudrup, toen bij Real, na de wedstrijd 

op de Deense televisie zei ‘we hebben thuis nog nooit met 

0-2 verloren, dus onze kwalificatie is binnen’. Die uitspraak gaf 

ons moed, deed ons dromen van een mirakel. En we wonnen 

met 0-2 in Bernabeu! OK, we hadden flink wat geluk die dag. 

Ik heb die match later nog verschillende keren herbekeken. 

Onze doelman deed enkele supersaves en we scoorden 

ook op de juiste momenten. Onze tweede goal viel net voor 

affluiten. Als er toen nog een paar minuten hadden moeten 

gespeeld worden, zou Real misschien nog wel de 1-2 gemaakt 

EN EUROPA IN VIER AFLEVERINGEN
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hebben. Maar het was niet zo en het wonder was gebeurd. 

In Denemarken wordt die overwinning nog altijd 

beschouwd als één van de allergrootste Deense voet-

balprestaties ooit. Voor veel mensen was het ook een 

eye opener, dat je ook met een goed collectief een veel 

betere ploeg kan kloppen. Tegen Parma in de kwarttfi-

nales redden we het niet, al waren we er toch dichtbij. 

We kregen in Italië een lichte penalty tegen en thuis 

bleef het 0-0. Parma won trouwens later dat seizoen de 

Uefabekerfinale tegen Juventus.

Ik was een targetspits, groot en sterk, ik speelde graag 

met de rug naar het doel, om ballen terug te leggen. Ik was 

niet het grootste talent, maar ik kon wel mijn ploegmaats 

beter laten voetballen, ik zàg het goed. Ik ben vele jaren 

ook aanvoerder geweest in de ploegen waar ik speelde. 

Daar zag je al de trainer in mij.”

JESS & EUROPA, 2 

Het sprookje van FC Midtjylland

De naburige Deense stadjes Herning en Ikast, in cen-

traal Jutland, tellen samen een dikke 50.000 inwoners. 

Zij zijn de thuisbasis voor FC Midtjylland dat, ondanks 

een bescheiden budget en bescheiden stadion, toch erg 

sterk presteert, ook Europees. Een uitgesproken nadruk 

op data-analyse bij het aanwerven van kwaliteitsvolle 

en toch goedkope spelers ligt daarvan aan de basis. Dat 

leidde de fusieclub in 2015 zelfs naar de kampioenstitel 

in Denemarken. Toen verscheen Jess Thorup, tot dan als 

trainer nog zonder ervaring op topniveau...

Jess Thorup: “We konden ons niet plaatsen voor de 

groepsfase van de Champions League, maar wel voor 

die van de Europa League. Dat we daarbij Southampton 

wipten (1-1 ginder, 1-0 winst thuis), was al een hele pres-

tatie. Ik herinner me dat Ronald Koeman, toen coach 

van Southampton, mij na de uitmatch uitnodigde in zijn 

bureau, om na te praten over de wedstrijd en van gedach-

ten te wisselen over voetbal, bij een glas rode wijn. Ik 

vond dat zo’n goed idee dat ik onmiddellijk vroeg om 

in Midtjylland ook zo’n bureau in te richten zodat ook 

ik de trainer van de tegenpartij kon ontvangen na de 

match. Vanaf dan nodigde ik in Denemarken elke week 

de trainer van de tegenstander na onze match uit voor 

een gesprekje. Hier in Gent, of in België, is er die traditie 

niet. Maar voor mij zou het kunnen.

We lootten voor de groepsfase Club Brugge, Legia 

Warschau en Napels. Algemeen werd gezegd dat wij 

kansloos waren in deze groep, dat wij misschien alleen 

tegen Legia iets konden rapen. Maar we plaatsten ons 

als tweede tòch, ten nadele van Club Brugge dat toen 

gecoacht werd door Michel Preud’homme. Ik herinner 

me de 1-3 zege in Brugge, dat was echt een topprestatie. 

En de allereerste keer dat ik in België was voor voetbal. In 

de Round of 32 ontmoetten we het Manchester United 

van Louis Van Gaal, wat alweer een mission impossible 

leek. Thuis wonnen we echter met 2-1, toch alweer een 

hoogtepunt voor het Deense voetbal, al konden we ook 

4-1 gewonnen hebben, maar hun keeper Sergio Romero 

speelde een van zijn beste wedstrijden ooit. Op Old 

Trafford kwamen we 0-1 voor, maar door een own-goal 

werd het al snel 1-1, waarna we toch nog zwaar verloren 

(5-1). Maar het kon écht anders gelopen zijn. Alweer was 

bewezen dat je in voetbal ver kan komen met collectivi-

teit en durf.”

JESS & EUROPA, 3 

De Europese rollercoaster van KAA Gent

Jess Thorup en Europa, het bleef een geslaagd huwelijk. 

Want dit seizoen loodste de Deen KAA Gent voorbij liefst 

drie tegenstanders (Viitorul Constanta, Larnaca en Rijeka) 

om de groepsfase van de Uefa Europa League te bereiken. 

En het succes bleef duren in de groepsfase met liefst 12 

punten uit zes duels tegen Wolfsburg, Saint-Etienne en 

Oleksandrija. Goed voor een kwalificatie voor de Round of 

32 en twee topduels tegen AS Roma. Hoe ervoer Thorup 

die lange Europese campagne met de Buffalo’s?

Thorup: “Het grote verschil met de gewone competitie 

is dat in Europees verband iets niet beslist wordt in één 



9WIGWAM MAGAZINE -

wedstrijd. In de voorronden en in de KO-fase speel je met 

heen en terug. In de groepsfase in een minicompetitie van 

zes duels. Daarom zijn Europese wedstrijden taktischer. 

Er zit meer denkwerk bij, in functie van het vermijden van 

tegengoals, in functie van de wedstrijd of wedstrijden die 

nog moeten komen... Een tweede belangrijke verschil is 

dat je speelt tegen clubs uit een ander land en dus uit een 

andere voetbalcultuur. Zelfs al bereid je je spelersgroep 

ten gronde voor op de tegenstander die je zal ontmoe-

ten, er blijft toch altijd een onbekende factor. Dat heb je 

niet tegen tegenstanders uit België, die kunnen je eigen-

lijk nog nauwelijks verrassen. 

Precies daarom steken we zeer veel tijd in het scouten 

van Europese tegenstanders, live én op video. Je moet 

rekenen dat we elke tegenstander in de Uefa Europa 

League vooraf minstens vijf tot zes keer gezien hebben én 

daarbij hun voetbal en spelers uitgebreid hebben geana-

lyseerd. Is dat overdreven? Misschien, maar ik ben nu 

eenmaal iemand die niéts aan het toeval wil overlaten. 

Ik wil mezelf niets kunnen verwijten. Ik streef naar een 

perfecte voorbereiding. Gelukkig zijn er betalende pro-

gramma’s waar je élke wedstrijd van élke club in Europa 

kan bekijken, dat is handig. En verder proberen we elke 

tegenstander ook nog eens live te zien, al is dat in de voor-

ronden niet altijd evident omdat er zo weinig tijd zit tussen 

de loting en de wedstrijden. 

Ik heb het geen echt nadeel gevonden dat we in juli en 

augustus zes Europese kwalificatiewedstrijden moesten 

spelen vòòr de groepsfase. Het is een manier geweest om 

je als groep stap voor stap gewoon te maken aan al die 

andere speelwijzen en zo te groeien als ploeg. Je went 

ook aan dat ritme van twee wedstrijden per week. We 

speelden véél matchen en we wonnen er ook veel - dat 

was eigenlijk goed voor de ontwikkeling van de ploeg. We 

hebben getoond dat we een ploeg hebben die zowel in 

België als in Europa tot heel veel in staat is. En er zijn ook 

spelers die individueel stappen gezet hebben. Ik herin-

ner me dat Roman Yaremchuk meteen twee keer scoorde 

in onze eerste Europese match thuis tegen Viitorul en 

daarna is blijven scoren. Als spits bouw je vertrouwen op 

door goals te maken, dat is dààr begonnen voor Roman.

Ook fysiek en conditioneel hebben we weinig nadelen 

ondervonden van die Europese campagne. We hebben 

met de technische staf vaak gesproken met de spelers 

daarover, en natuurlijk bekeken we ook hun medische 

gegevens. Als er reden was om iemand te laten rusten, 

dan hebben we dat gedaan. Maar eerlijk gezegd: als je 

nu aan de spelers zou vragen of ze liever twee wedstrij-

den per week spelen of één wedstrijd, ze zouden het 

eerste verkiezen. De opeenvolging van een uitwedstrijd 

op donderdagavond en een wedstrijd op zondag, dat kon 

wel eens lastig zijn. Dat zou je kunnen oplossen door op 

maandag te gaan spelen in zo’n geval - maandagavond-

wedstrijden zijn in Denemarken al een tijdje normaal.”

Hoe verloopt zo’n Europese verplaatsing met KAA Gent? 

Het spreekt vanzelf dat een perfectionist en professi-

onal als Jess Thorup niets aan het toeval overlaat. De 

aanloop naar een Europese uitwedstrijd wordt zorgvul-

dig uitgekiend, zodat de spelers er in alle rust en ideale 

omstandigheden naartoe kunnen leven. 

Thorup: “Normaal komen we op woensdagmiddag aan na 

een vlucht vanuit Oostende. Het eerste wat we dan doen is 

rusten en slapen en dan een stukje eten. In de vooravond 

gaan we na de persconferentie het stadion, het veld en de 

kleedkamer verkennen. Spelers hebben dat graag, dat ze 

kunnen kennismaken met het gras, de sfeer, de tribunes. 

Op die manier is dat niet nieuw meer voor hen de volgende 
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dag bij de wedstrijd. We doen een training van een uur 

in het stadion en keren dan terug naar het hotel voor een 

uitgebreider maaltijd. Die maaltijd wordt begeleid door 

onze kok die altijd meegaat. Daarna trekken de spelers 

zich terug in hun kamers. Het is hen vrij om te doen wat 

ze willen dan. Ik ga echt niet opleggen wanneer ze moeten 

slapen. Ik vraag dat ze om 23u in hun kamer zijn, maar zij 

bepalen zelf wanneer ze hun ogen dichtdoen. Ik ga echt 

niet op de kamerdeuren kloppen om hen te controleren, 

dit zijn profs! Spelers die de bloemetjes buitenzetten voor 

of zelfs na een wedstrijd, dat zie je bijna niet meer anno 

2020. De tijden zijn veranderd op dat gebied. Voetballers 

zijn professioneler geworden, de fysieke eisen zijn stren-

ger en door de social media is er ook veel meer controle.

De dag van de wedstrijd slapen de spelers graag lang, 

met ontbijt tussen 9u en 10u. In de voormiddag herha-

len we enkele taktische hoofdzaken en trekken we naar 

een plaatselijk fitnesscentrum waar we zo’n drie kwartier 

wat fysieke activiteit doen. Dan is er weer een maaltijd en 

rusten en 3,5 uur voor de match eten we een specifieke 

sportmaaltijd. Net voor we vertrekken naar het stadion 

houden we nog een korte pep talk, om iedereen op scherp 

te zetten. Gedurende die twee dagen spreek ik soms ook 

individueel met bepaalde spelers, bijvoorbeeld om hen 

te wijzen op specifieke opdrachten of tegenstanders, of 

om mijn vertrouwen in hen uit te spreken.

Doorgaans kiezen we er bij de club voor om pas terug naar 

België te vertrekken de dag na de wedstrijd - andere clubs 

geven er soms de voorkeur aan om al onmiddellijk na de 

match naar huis te vliegen. Ik vind het belangrijk om na 

de wedstrijd meteen te kunnen rusten, hoe moeilijk het 

ook is voor spelers om de slaap te vinden dan. In de voor-

middag houden we dan nog een lichte training en tegen 

de middag vliegen we terug.”

JESS & EUROPA, 4 

Een trotse Deen, blij met België

Jess Thorup is een fiere Deen, hij prijst de manier waarop 

de Deense samenleving georganiseerd is. Maar hij is ook 

blij met België. Dat ons land en vooral onze stad hem hier 

goed ontvangen hebben, maakt dat hij zich 100% op 

zijn job kan concentreren. Na Denemarken, Duitsland, 

Oostenrijk en Noorwegen is België trouwens al het 

vijfde land waar Jess woont. Hij mag zeggen dat hij een 

Europese burger is.

Thorup: “Denemarken is een heel goed 

land om in te wonen. We betalen veel 

belastingen, maar onze levensstandaard 

is ook heel hoog. Onderwijs, geneeskun-

dige zorg, openbare diensten: alles is goed 

georganiseerd en is gratis of heel betaal-

baar. Ons systeem van sociale zekerheid 

werkt enorm goed. Verder is Denemarken 

ook een gemoedelijk land met vriendelijke 

“Dat we in juli en augustus zes Europese 
wedstrijden moesten spelen, is nooit een 
nadeel geweest, integendeel.”
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Met Odense, Midtjylland en KAA Gent 
bewezen we dat je met collectiviteit en 
durf ver kan komen in Europa.

mensen. Typisch Deens is hygge, dat wil zeggen dat je een 

gezellige tijd doorbrengt met je familie en vrienden thuis. 

In 1996 trok ik als speler van Odense naar Uerdingen. 

Duitsland was voor mij wel een culturele schok. Ik was het 

in Denemarken gewoon om heel vriendschappelijk met 

je ploegmaats om te gaan. In Duitsland leek het wel alsof 

zelfs je ploegmaat je vijand was, omdat de concurrentie zo 

groot was en dat ook werd aangewakkerd. Het was harder, 

competitiever, kouder dan ik gewoon was. Ik 

paste mij aan en ik leerde veel in die twee sei-

zoenen, maar het was toch heel anders dan 

ik gewoon was. Mijn verblijf in Oostenrijk bij 

Wacker Tirol duurde maar enkele maanden, 

maar dat was wel een mooie tijd, meer relaxed 

dan in Duitsland, en Innsbruck was ook een 

heel fraaie stad. 

Na zeven jaar Esbjerg in Denemarken kreeg ik 

een aanbod van het Noorse HamKam uit de stad Hamar. 

Ik twijfelde op dat moment om te stoppen als voetbal-

ler. Ik was 35, speelde nog elke week als aanvoerder bij 

Esbjerg, maar ik voelde me fysiek niet meer top. Coach 

Stale Solbakken vroeg mij of ik voor enkele maanden 

naar HamKam wilde komen omdat ze een aanvaller als 

mij nodig hadden. Ik stemde in en heb daar geen spijt 

van gehad. We woonden op een uurtje van enkele mooie 

skigebieden, zodat we regelmatig konden gaan skiën, 

wat geweldig was! Zelfs toen we terug in Denemarken 

woonden, vroegen de kinderen wanneer we nog eens 

naar Noorwegen konden gaan skiën. 

Ik begrijp dat jullie Belgen weinig onderscheid maken 

tussen de Skandinavische landen, maar geloof me: 

Denemarken, Noorwegen, Zweden... dat zijn echt wel 

verschillende landen. De talen lijken op elkaar, maar het is 

niet zo dat wij elkaar helemaal begrijpen als we onze eigen 

taal spreken. Ik spreek tegen de Zweden Lustig en Smith 

Engels, niet Deens. Ik begrijp wel Zweeds, maar blijkbaar 

begrijpen zij dan weer geen Deens. Er is natuurlijk wel een 

soort van affiniteit tussen de Skandinaven, dat is normaal.

 

Ik begrijp steeds meer Nederlands. Ik probeer de kranten 

hier te lezen, ik kijk naar Extra Time op maandag, en ik 

begrijp wel het meeste van wat ik dan lees en hoor. Als 

Vlamingen mij aanspreken, hangt het er een beetje van 

af hoe zuiver zij Nederlands spreken. Dialect is moeilijk 

en men mag ook niet te snel praten. Van Frans begrijp ik 

echt geen woord. Dat ik nog geen Nederlands spreek, 

komt alleen omdat de voertaal in een voetbalclub als de 

onze, met zoveel verschillende nationaliteiten, Engels is. 

Als iedereen hier Nederlands zou spreken, dan zou ik me 

nu al perfect in het Nederlands kunnen uitdrukken. Nu, ik 

heb de club voorgesteld om mij een leraar aan te stellen 

om nog beter Nederlands te leren. 

Ik woon met met mijn vrouw Birgitte in een appartement 

in het centrum van Gent dat echt een wondermooie stad 

is. Mijn zoon Matias (22) volgde een financiële opleiding, 

mocht dan een stage doen bij VDK hier in Gent en werkt 

nu bij een bank in Denemarken. Mijn dochter Katrine (19) 

studeert voor tandarts in Kopenhagen. Maar ze komen 

vaak over naar Gent, minstens één keer per maand. 

Ik kan bijna alleen positief spreken over België, dit is een 

prima land om in te wonen en te werken. De mensen zijn 

vriendelijk en behulpzaam. Het enige waar we ons soms 

over verbazen, is dat, als je bijvoorbeeld iemand vraagt 

om een klus te doen in ons appartement en je spreekt af 

om 14 uur, het soms gebeurt dat die man vroeger komt 

of later of zelfs helemaal niet. Als je in Denemarken om 

14u afspreekt met iemand, dan zal die er om 14 uur staan, 

niet vijf minuten vroeger of later. Hier is men nonchalanter 

daarin. Wellicht is het nog erger in het zuiden van Europa, 

maar toch valt het hier in België ook op. Maar dat weegt 

echt niet op tegen de voordelen van dit land. Denen over 

het algemeen passen zich gemakkelijk aan in het bui-

tenland, wij ook. Wij voelen ons hier helemaal thuis. We 

zouden dan ook nog lang willen blijven. (lacht)”
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NEN ECHTEN
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LEGENDARISCH

Ronny Martens
Quizvraag: hoeveel keer werd een speler van 

KAA Gent nationaal topschutter in eerste 

klasse? We zeggen het maar meteen: vier keer. 

Er was Maurice Willems in 1957, er waren Erwin 

Vandenbergh en Ole Martin Aarst in de jaren 

negentig en er was... Ronny Martens in 1985. 

Martens, nu 61, wonend in Melsele en al vele 

jaren werknemer bij Bloso (Sport Vlaanderen), 

vormde in het seizoen 1984-85 een droomkop-

pel met Cees Schapendonk. 

Martens was in alle opzichten ‘een speciaal geval’: 

een (te) grote mond, maar wàt een koele goalget-

ter! Aad de Mos zei ooit over hem: ‘Behalve Luc 

Nilis heb ik nooit een aanvaller gezien als Ronny 

Martens die zo de hoeken van de goal kende. 

Als Nilis of Martens voor de goal kwamen, zat ik 

al op het puntje van mijn stoel. Ik voelde al: dit 

wordt een goal’.

Ronny Martens: “Ik ben als voetballertje begonnen 

bij Eendracht Deftinge, waar ik woonde en waar 

“Fantastisch duo met Cees”

mijn papa trainer was. Daar werd ik door Anderlecht 

ontdekt toen ik tien jaar was. Hypoliet Vandenbosch 

en Martin Lippens waren mij komen scouten. Ik mocht 

bij Anderlecht een test afleggen en die was goed: ik 

mocht bij paars-wit beginnen. Franky Vercauteren 

was twee jaar ouder, hij was toch wel hét talent van 

mijn generatie bij Anderlecht. Verder doelman Dirk 

Vekeman, Erik Limbourg, Jan Van Campenhout... 

In mijn derde jaar bij de A-kern werd Urbain Braems 

trainer, in opvolging van Raymond Goethals, en met 

hem kon ik het meteen goed vinden. Hij praatte 

graag met zijn spelers en daar hield ik van. Hij was 

ook taktisch enorm sterk. Anderlecht had toen een 

fantastische ploeg met wijlen Rob Rensenbrink (de 

beste met wie ik ooit gevoetbald heb), Haan, Swat 

Van der Elst, Coeck, Nielsen, Van Binst... Die ervaren 

spelers probeerden de jonge gastjes wel eens ‘tegen 

de muur te zetten’, al pakte dat bij mij niet. Ik heb altijd 

een grote mond gehad en kon mij goed verweren. Ik 

lag ook goed in de groep, ook omdat ik onder Braems 

mijn goals begon te scoren: 12 doelpunten als jonge 
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kerel in een superploeg, dat was toch niet mis. Maar na 

Braems kwam Ivic en die speelde in een 5-4-1 systeem 

met één grote, lopende spits, Kenneth Brylle. Dat 

was mijn voetbal niet, ik was maar 1m75, was vooral 

goed rond de box, en dat was niet het profiel dat Ivic 

wilde. Toen Braems mij vroeg om bij hem te komen 

bij Beveren, ging ik snel akkoord. In ruil ging Cluytens 

naar Anderlecht. 

Op dat moment was mijn carrière als international 

helaas al voorbij. In 1977 won ik met de nationale 

juniores het Europees Landenkampioenschap. Dat 

was een selectie met o.a. Erwin Vandenbergh, Dirk 

Devriese, Raymond Mommens, Eddy Snelders, Eddy 

Voordeckers en Gerard Plessers. Helaas ben ik later 

nooit aan een A-cap geraakt bij de Rode Duivels, al 

zat ik wel verschillende keren in de selectie. In 1980 

speelden de Rode Duivels het EK in Italië. Ik was in 

het tornooi elke match bij de zestien, maar ik bleef op 

de bank. Voor de finale tegen Duitsland kwam hulp-

trainer Julien Labeau mij zeggen dat ik ging mogen 

spelen. Maar uiteindelijk koos Guy Thys voor maar één 

spits, Swat Van der Elst, en voor een bijkomende mid-

denvelder, Raymond Mommens, naast Ceulemans, 

Vandereycken, Van Moer en Cools. We verloren die 

finale en ik was zodanig ontgoocheld dat ik een paar 

lelijke dingen over Thys heb gezegd in de kranten. 

Dat hij alleen sigaren kon smoren en whisky drinken... 

Onnozel, ik kon mijn grote mond weer niet houden. 

Dat heeft Thys mij nooit vergeven want ik ben nadien 

nooit meer opgeroepen voor de nationale ploeg, zelfs 

niet toen ik bij Gent nationaal topschutter werd. Daar 

heb ik wel spijt van, toen had ik moeten zwijgen, dat 

was niet verstandig, maar ja... Thys was nochtans een 

brave mens en een geweldige trainer.

Bij Beveren, dat ze toen ‘het kleine Anderlecht’ 

noemden, liep het ook prima. We hadden dan ook een 

superploeg met Albert, Schönberger, Theunis, Baecke, 

Jaspers, De WIlde, Custers, Kusto... Schönberger, die 

nog altijd hier in de buurt woont, was een meester-stra-

teeg, die leunde qua talent echt dicht bij Rensenbrink 

aan. Dat soort spelers zou tegenwoordig natuurlijk bij 

een buitenlandse topclub spelen, toen kon het nog dat 

die in België voetbalden. 

In mijn derde seizoen bij Beveren speelden we 

kampioen. En toch ging ik naar AA Gent, omdat de 

besprekingen over een nieuw contract bij Beveren 

bleven aanslepen en Albert De Meester mij een gewel-

dig aanbod deed. Gent had net de beker gewonnen 

tegen Standard en ik wist dat ik in een zeer goede ploeg 

terecht kwam met Schapendonk, Cordiez, Mucher, 

De selectie waarmee Ronny Martens in 1985 topschutter werd: 
onderaan vlnr: Mucher, Tokodi, Van Looy, trainer Grijzenhout, manager Verwee, assistent-trainer 
Van Gansbeke, Van Troos, Ruzic en Martens
midden vlnr: Laureyssen, Hanssens, Schapendonk, Cordiez, Frans, Bouvy, Quipor, De Wolf, Daenen
boven vlnr: verzorger Temmerman, kine Wezenbeek, Criel, Busk, Pister, de kneef, Rombouts, mate-
riaalman Van Glabeke
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Quipor, Bouvy, Busk, Criel, De Wolf, Rombouts, Ruzic, 

Laureyssen... En Han Grijzenhout was ook een uitste-

kende trainer. We speelden met tweeën voorin: Cees 

Schapendonk en ik, Tom en Jerry zoals ze zeiden, en 

dat liep fantastisch. Ik kon het op alle vlakken goed 

met Cees vinden. We klopten in de Uefabeker het 

grote Celtic thuis met 1-0. En ik werd nationaal top-

schutter met 23 goals. Nota bene vòòr Czerniatynski 

van Anderlecht met 22 en Marc Degryse van Club 

Brugge met 21.

En toch vertrok ik na dat seizoen, naar KV Mechelen. Ik 

werd weer weggelokt door een beter financieel voor-

stel, deze keer van voorzitter John Cordier die bezig 

was om van Mechelen een topclub te maken. Ik had 

nochtans nog twee jaar contract bij Gent, maar na het 

vertrek van De Meester en belastingperikelen had de 

club financiële problemen. Naudts werd voorzitter, 

maar die was zeer blij dat hij voor mij een transfersom 

mocht ontvangen. 

En weer kwam ik in een uitstekende ploeg terecht met 

Preud’homme, den Boer, Koeman, Hofkens, Rutjes, 

Clijsters... en met de superslimme Aad de Mos als 

trainer. In mijn tweede jaar bij Mechelen wonnen we 

de beker en werden we vice-kampioen. Ik scoorde 

15 goals. De Mos heeft later nog uitgeroepen dat ik 

als doelschutter even goed was als Van Basten. Dat 

was natuurlijk overdreven, maar De Mos had het wel 

voor mij. 

En toch keerde ik terug naar AA Gent. Ik weet eigenlijk 

nog altijd niet goed waarom. Ik kon bij KV Mechelen 

blijven, het won zelfs de Uefacup het jaar erna. Maar 

ik was graag in Gent en in een bevlieging ging ik in op 

een voorstel van Naudts, terwijl ik nochtans moest inle-

veren. Vraag me niet waarom, ik weet het ook niet. Zo 

was ik, ik kon soms rare dingen doen...

Pas op, we hadden veel kwaliteit in die ploeg toen 

(seizoen 87-88): Voordeckers, Verheecke, Van Mierlo, 

René Verheyen, Vandereycken, Porte, De Wolf, Criel... 

Talent en ervaring genoeg om zelfs bovenaan het klas-

”Ik had een te grote mond en was 
te snel voldaan, daarom dat mijn 
loopbaan in eerste klasse al op mijn 
30 voorbij was”

sement te spelen. Maar we werden zeventiende en 

degradeerden, ongelofelijk. De schuld zat bij de trai-

ners dat jaar. Eerst Pummy Bergholtz en daarna Ab 

Fafié die er een boeltje van maakte. Er zat totaal geen 

samenhang in de ploeg en in ons spel. Chaos! Fafié 

zette mij vaak op de bank, hoewel ik toch mijn goals 

bleef maken, een tiental in totaal. Ik was dat beu. In een 

match op Club Brugge weigerde ik vijf minuten 

voor tijd om mij warm te lopen om in te vallen. 

‘Hij kan de boom in’, vond ik. Heel AA Gent op 

zijn kop, ik moest het gaan uitleggen aan het 

bestuur. In een thuismatch tegen Winterslag 

kwamen we 1-2 achter. Ik mocht pas invallen in 

de 70’, omdat de supporters om mij riepen. Ik 

gaf eerst een assist aan Voordeckers en scoorde 

dan zelf, het werd nog 4-2. Maar de relatie met 

Fafié bleef slecht en het bestuur schorste mij 

op de duur. Zo speelde ik niet mee in die legendari-

sche match op Lokeren (8-1!) waar toch een geurtje 

aan hing. Het was voorbij, we zakten naar tweede. 

Ik vond dat zo triestig: de club waar ik topschutter 

geworden was, die zat toch in mijn hart... Maar er was 

te veel gebeurd, ik moest weg. Ik ben dan naar RWDM 

getrokken, maar dat was een ramp. Van Himst was er 

trainer en Hugo Broos hulptrainer. Ik heb er weinig 

matchen gespeeld. Weer volgde een degradatie. 

Daarna was het vat af, ik speelde nog voor Boom in 

tweede klasse (en combineerde dat met een café in 

Beveren) en eventjes voor Brasschaat. Het klinkt raar, 

maar op mijn 30 was mijn loopbaan in eerste klasse 

al voorbij. Te vroeg misschien, maar ik ben wellicht te 

snel voldaan geweest. En ik had altijd het hart op de 

tong, ik kon niet zwijgen als ik vond dat er iets moest 

gezegd worden - dat heeft niet altijd in mijn voordeel 

gespeeld.

Toch ben ik zeker niet ontevreden met mijn loop-

baan: Europees kampioen met de nationale juniores, 

de Europacup gewonnen, twee keer kampioen gewor-

den, twee keer de beker, topschutter... Wie kan dat 

zeggen? Als ik dat nu zou presteren, dan zou ik miljo-

nair worden bij een buitenlandse club. Maar spijt heb 

ik niet, de tijden zijn gewoon anders. 

Tot dik tien jaar geleden ben ik trainer geweest in lagere 

afdelingen, bij Kallo, Sint-Gillis-Waas, Sint-Niklaas/

Nieuwkerken en Melsele. Ik heb nooit interesse gehad 

om in het topvoetbal te gaan werken, dat is mijn ding 

niet. Ik ga ook zelden of nooit kijken in eerste klasse - 

heel soms eens naar Beveren. Maar AA Gent zal wel 

altijd in mijn hart blijven zitten...”.
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La Gantoise mag als de voetbalclub beschouwd 

worden die het startschot gaf voor een invasie van 

Congolese voetballers in België. De aanwerving van 

Léon Mokuna in 1957 was echt groot nieuws en een 

schot in de roos qua publiciteit voor de club. Overal 

waar Gantoise met Mokuna aantrad, liepen de stadi-

ons afgeladen vol. De Gantoise had toen meer weg 

van een rondtrekkend circus dan van een topteam in 

de hoogste klasse. In het zog van Mokuna volgden 

nog later spelers als Bonga Bonga (Standard), 

Lolinga ( Sint-Truiden), Asaka (Daring CB) en Kialunda 

(Anderlecht).

Léon startte zijn voetballoopbaan bij de paters 

Scheutisten in onze voormalige kolonie Belgisch 

Congo. Hij werd zeer snel opgemerkt door de grote 

ploeg uit Léopoldville (Kinshasa), Victoria Club. Toen 

Sporting Lissabon op tournee was in Congo, had hij 

het geluk om tegen de Portugezen te scoren. Dat 

leverde hem in 1954 een transfer op naar de club aan 

de boorden van de Taag. Hij verbleef er twee seizoe-

nen en keerde daarna terug naar zijn moederland.

Tijdens een rondreis door ons land met een selectie 

Congolese voetballers werd hij aangesproken door de 

toen eminente sportjournalist Bob Deps van dagblad 

Het Volk. Die stelde hem voor: ‘Kom naar België voet-

ballen, hier word je een echte vedette!’

Zoals alle Gantoisespelers kreeg hij een amateursta-

tuut en werd hij tewerkgesteld in de drukkerij van Het 

Volk. Hij werd gehuisvest op het Westveld in Sint-

Amandsberg. 

Léon speelde samen met o.a. Seghers, De Coster, 

Schoonjans, Delmulle, R. Storme, Van Huffel, Lambert,  

Van Herpe, Willems en Orlans. Hij was technisch en 

tactisch niet zo begaafd maar wist verdomd goed het 

doel staan. Hij had een verschroeiend schot, vandaar 

zijn bijnaam die hij in Congo kreeg: ‘trouet’ (samen-

trekking van ‘celui qui fait des trous dans le filet’). 

Na nog korte passages bij Waregem en Kortrijk, trok 

hij terug naar het intussen tot Zaïre omgedoopte 

Belgisch Congo waar Mobutu de plak zwaaide. Uit 

een uitzending over hem op Canvas (30 april 2007) 

leerden we dat hij er een handeltje startte maar stee-

vast vergat zijn belastingen te betalen aan de kassa 

van Mobutu, in zoverre dat hij op zeker moment op 

de lijst stond van ‘most wanted’ burgers. Hij vluchtte 

terug naar ons land en sleet hier zijn oude dag, eerst 

in de Gentse wijk Moscou, daarna in Wondelgem.

In interviews nam Mokuna al eens een loopje met de 

waarheid, maar dat deerde je niet, het kwam zelfs 

sympathiek over. Hij was ook een fiere vader van min-

stens 12 kinderen en nog fierdere grootvader. Voor 

zijn familie moest alles wijken. Met Léon valt er na 

Mance Seghers, Firmin De Coster, Norbert Van Huffel 

en Maurice Willems nog een lid weg van het legen-

darische elftal dat furore maakte zowel in binnen- als 

buitenland.

Héli Rombaut

Léon 
Mokuna

AFSCHEID VAN
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YEARS

Aalst  |  Aartselaar  |  Beveren-Leie  |  Deinze
Drogenbos  |  Genk  |  Gosselies  |  Kampenhout
Namen  |  Olen  |  Oostende  |  Oudenaarde
Roeselare  |  Schoten  |  St-Niklaas

//WWW.DSMKEUKENS.BE//

FILOSOFIE

DSM Keukens brengt mensen samen door hen een 
unieke keuken op maat aan te bieden. Loyaliteit, 
eerlijkheid en betrokkenheid zijn onze kernwaarden.  
We maken het verschil op vlak van kwaliteit, service en 
klanttevredenheid. Met deze ingesteldheid groeien we 
op een gezonde manier verder in Vlaanderen. 
Deze groei realiseren we op een duurzame manier, 
met respect voor mens, leefmilieu en ons product. 

De Schepper - Martens

NEN ECHTE 

IS NEN 
BUFFALO

GE A5 buffalo.indd   1 13/08/15   14:32
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KAA GENT FOUNDATION

Tekst: Jelle Vermeulen  - foto’s: Belga Image

In 2014 ontstond de KAA Gent Referee Academy, 

een leeromgeving voor jongeren die graag scheids-

rechter willen worden. Aan de hand van training en 

voortdurende coaching krijgen jonge getalenteerde 

refs de kans om te werken aan een beloftevolle toe-

komst als officieel scheidsrechter. Vandaag kunnen 

we spreken van een geslaagd initiatief dat blijft 

groeien. 

Er is een tekort aan jonge en goede scheidsrechters. 

Voetbal Vlaanderen beseft dat ook en besteedt steeds 

meer aandacht aan jonge refs. De KAA Gent Referee 

Academy werkt in de Gentse regio, geeft jongeren 

kansen en bereidt hen voor op de stap om officieel 

scheidsrechter te worden. Jongeren die zich inschrij-

ven beginnen met een startcursus die bestaat uit een 

tweedaagse opleiding waarbij zowel theorie als prak-

tijk aan bod komen. Nieuwe media worden ingezet om 

het lespakket extra aantrekkelijk te maken. 

De jonge refs ontwikkelen hun vaardigheden als 

scheidsrechter bij Elite jeugdwedstrijden van de onder- 

en bovenbouw van KAA Gent op de terreinen van het 

Buffalo Talent Center. Van bij de start van hun traject 

leiden ze wedstrijden, waarin ze coaching en begelei-

ding krijgen door de referee coaches. Die coaching 

gebeurt via een communicatiesysteem met oortjes, 

een uniek en toonaangevend element in de scheids-

rechtersopleiding. 

Samenwerking met Elk Talent Telt-clubs 

In 2018 werd de KAA Gent Referee Academy een 

onderdeel van de KAA Gent Foundation. De vorming 

werd ondergebracht in de werking van Elk Talent 

Telt: een unieke samenwerking tussen alle 15 Gentse 

clubs die jeugdvoetbal organiseren. Op deze wijze 

kan heel wat kennis worden gedeeld met de jeugd-

werkingen van de Gentse clubs. De ploegen kunnen 

zo ook jonge scheidsrechters aanbrengen voor de 

KAA Gent Referee Academy. Wekelijks staan zij dan 

in voor de wedstrijdleiding bij een Elk Talent Telt-club.  

De Referee Academy van KAA Gent werkt bovendien 

nauw samen met de nationale en regionale afdeling 

van het Referee Departement van de KBVB.

KAA Gent Referee Academy 
vormt scheidsrechters van 
de toekomst
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www.kaagentfoundation.be

www.facebook.com/kaagentfdn

www.twitter.com/kaagentfdn

www.instagram.com/kaagentfdn 

email: contact@kaagentfoundation.be 

telefoon secretariaat bereikbaar op werkdagen

tussen 9u en 12u30: 09 330 23 34

Refs van de toekomst 

Bij de Referee Academy lopen tal van getalenteerde 

jonge refs rond met elk een persoonlijk verhaal en 

ambitie. Berat en Lisa behoren allebei tot de pre-de-

velopment group. 

Berat is 14 jaar en maakte kennis met dit initatief als 

deelnemer van Buffalo Street Wise, het pleintjesvoet-

balproject van de KAA Gent Foundation in de buurt 

Nieuw Gent-Steenakker. Sinds de zomer van 2019 is 

hij lid van de Academy nadat hij de ambitie had geuit 

scheidsrechter te willen worden. Berat doet niets liever 

dan discussiëren over scheidsrechterlijke beslissin-

gen die hij ziet bij matchen op topniveau. Hij volgde 

de tweedaagse opleiding waar hij een stevige basis en 

alle nodige informatie kreeg om van start te kunnen 

gaan. Door jeugdwedstrijden te fluiten zoals bij de U9 

kreeg hij voor het eerst te maken met het gevoel om 

beslissingen te nemen bij wedstrijden. 

Wanneer die matchen goed verlopen, krijgen de 

jonge refs vanzelfsprekend zelfvertrouwen. Dat is een 

belangrijke doelstelling van de Academy: vertrouwen 

krijgen in het eigen kunnen. Toen Berat startte, was 

het zijn doel om officieel scheidsrechter te worden. 

Een paar maanden geleden legde hij zijn examen af 

en slaagde hij met glans. Zijn eerste doel heeft hij 

bereikt, het is enkel nog wachten tot zijn 15de verjaar-

dag om aan de slag te kunnen gaan als ref van Voetbal 

Vlaanderen. De ultieme droom van Berat is om later 

de FIFA-badge te mogen dragen.

Lisa is geboren in 2003 en speelt bij de KAA Gent 

Ladies. Sinds augustus 2019 is ze aangesloten bij de 

Referee Academy nadat ze in contact kwam met het 

project via haar elk Talent Telt-club. Er is veel vraag 

naar vrouwelijke scheidsrechters, gelet op de groei 

van het meisjesvoetbal. Voor Lisa ligt de nadruk tijdens 

de opleiding vooral op het plezier. De spelregels van 

voetbal kende ze al, maar ze leerde ook omgaan met 

nieuwe situaties. Zo leerde ze om rustig te blijven 

en niet te panikeren wanneer er commentaar komt 

van aan de zijlijn. Want volgens Lisa moet een goede 

scheidsrechter altijd de kalmte kunnen bewaren op het 

veld. Lisa wil nu op haar eigen tempo verder bouwen 

aan haar traject als ref. En als er uiteindelijk de mogelijk-

heid is, wil ze graag haar kans wagen als professioneel 

scheidsrechter. 

Word zelf scheidsrechter via de  

Referee Academy 

Heb jij na dit artikel zin gekregen om zelf ook scheids-

rechter te worden? Dan kan je vanaf de leeftijd van 14 

jaar en tot 18 jaar jezelf kandidaat stellen om opge-

nomen te worden in de KAA Gent Referee Academy. 

Kandidaten krijgen een uitnodiging voor een selec-

tiegesprek met de Referee Ambassadors, die onder 

leiding staan van Luc Van Acker. De nieuwe oplei-

ding staat gepland op 1 en 2 juli van dit jaar en heeft 

plaats op het Buffalo Talent Center. Bij interesse kan 

je contact opnemen met luc.vanacker@kaagent.be en 

misschien fluit jij binnenkort wel jouw eerste wedstrij-

den binnen het Gentse jeugdvoetbal.

”Wie tussen 14 en 18 is, kan zich 
kandidaat stellen”
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Het Mekka van de Kaas, gelegen in hartje Gent, is dé kaasspeciaalzaak bij uitstek. 
Je vindt er een brede waaier aan rauwmelkse kazen uit onder andere België, Frankrijk,
 Italië, Spanje, Portugal, het Verenigd Koninkrijk, Zwitserland,… Voor ieder wat wils dus.

Ben je op zoek naar een origineel geschenk of gewoon een verwennerij voor jezelf? 
Kom dan zeker eens langs of neem alvast een kijkje op onze website en ontdek er 

de kaas- en wijnpakketten die aan huis bezorgd worden.

Koestraat 9 - 9000 Gent - T. 09 225 83 66 - www.hetmekkavandekaas.be
Dinsdag - Vrijdag: 9u - 13u & 13u30 - 18u  •  Zaterdag: 9u - 18u  •  Gesloten: Maandag & Zondag

• KOELTECHNIEKEN 
• KLIMATISATIE
• VENTILATIE 
• SERVICE & ONDERHOUD

Bij De Noyette - Verstraete bieden we innovatieve totaal-
oplossingen in koeling en klimatisatie aan. We streven ernaar 
een betrouwbare partner te zijn in het ontwerpen, installeren, 
optimaliseren, onderhouden en beheren van technische 
koel- en klimaatsystemen. Wij luisteren en denken mee met 
onze klant om samen tot een oplossing op maat te komen.

ZIJN KOELTECHNIEKEN EN VENTILATIE 
EEN KOUD KUNSTJE VOOR JOU? 
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Het Mekka van de Kaas, gelegen in hartje Gent, is dé kaasspeciaalzaak bij uitstek. 
Je vindt er een brede waaier aan rauwmelkse kazen uit onder andere België, Frankrijk,
 Italië, Spanje, Portugal, het Verenigd Koninkrijk, Zwitserland,… Voor ieder wat wils dus.

Ben je op zoek naar een origineel geschenk of gewoon een verwennerij voor jezelf? 
Kom dan zeker eens langs of neem alvast een kijkje op onze website en ontdek er 

de kaas- en wijnpakketten die aan huis bezorgd worden.

Koestraat 9 - 9000 Gent - T. 09 225 83 66 - www.hetmekkavandekaas.be
Dinsdag - Vrijdag: 9u - 13u & 13u30 - 18u  •  Zaterdag: 9u - 18u  •  Gesloten: Maandag & Zondag

• KOELTECHNIEKEN 
• KLIMATISATIE
• VENTILATIE 
• SERVICE & ONDERHOUD
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een betrouwbare partner te zijn in het ontwerpen, installeren, 
optimaliseren, onderhouden en beheren van technische 
koel- en klimaatsystemen. Wij luisteren en denken mee met 
onze klant om samen tot een oplossing op maat te komen.

ZIJN KOELTECHNIEKEN EN VENTILATIE 
EEN KOUD KUNSTJE VOOR JOU? 

DAN BEN JIJ DE FRESH PRINCE 
DIE WE ZOEKEN! 

SOLLICITEER VIA: WORDFRESHPRINCE.BE
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ALLEMAAL BUFFALO

Gino
Devriendt

Kookles in de keuken van het oefencentrum. Diëtist Gino 

Devriendt (onder) en kok Marc Van Camp (rechts) zijn 

blij met hun leerlingen David, Niangbo, Castro-Montes 

en Chakvetadze.

“Topsport is ook:
voeding op maat
van elk individu”
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Voetbal is een complexe sport in die zin dat heel veel 
factoren meespelen in een prestatie: technisch en tac-
tisch vermogen, fysiek, mentaliteit, groepsdynamiek... 
Wat anno 2020 ook een factor is in topsport, is de 
manier waarop topsporters zich voeden. Zelfs al gaat 
het maar om procenten, het zijn soms de details die op 
hoog niveau het verschil maken tussen winst en verlies. 
Bij KAA Gent wordt de voeding gestuurd en bewaakt 
door sportdiëtist Gino Devriendt, in samenwerking 
met de koks Marc Van Camp en Guido Van Caneghem.  

Gino Devriendt studeerde voedings- en dieetleer in 
Brugge en werkte eerst als verantwoordelijke catering en 
als diëtist in een revalidatiecentrum. Daarna ging hij aan 
de slag als diëtist in het toenmalige Stedelijk Ziekenhuis in 
Roeselare. Sportdiëtiek genoot al zijn interesse maar het 
toeval duwde hem nog wat meer in die richting.
“Ik speelde voetbal in tweede provinciale bij Gits, waar 
ik woon, en scheurde daarbij mijn kruisbanden. Ik werd 
geopereerd door dokter Pieter D’Hooghe, de zoon van 
ex-bondsvoorzitter Michel D’Hooghe. De sportdiëtiek 
stond tien-vijftien jaar geleden nog in de kinderschoe-
nen in Vlaanderen. Intussen is dat helemaal anders, nu 
kan je de sportdiëtisten opstapelen hier, maar toen ging 
het nog maar om een handvol. Ik raakte aan de praat met 
Pieter die mij vroeg om als sportdiëtist te gaan werken 
in het Stedelijk Ziekenhuis. Ik volgde meteen een speci-
ale opleiding sportdiëtiek in Nijmegen in Nederland - bij 
ons was er op dat moment gewoon nog nauwelijks inte-
resse voor dat soort opleiding.
Via die weg kon ik al snel aan de slag bij volleybalclub 
Knack Roeselare. Ook bij Club Brugge ging de deur 
open voor mij. In het UZ Gent, in het Centrum voor 
Sportgeneeskunde, werkte ik vervolgens tien jaar. In die 
periode heeft de sportdiëtiek vaste grond gevonden in 
Vlaanderen: er zijn nu tal van opleidingen en gespeciali-
seerde centra. De meeste topsportclubs en topsporters 
laten zich nu begeleiden op dat gebied.”

Inmiddels is het Stedelijk Ziekenhuis gefuseerd met 
andere regionale ziekenhuizen in de buurt en omgevormd 
tot het Algemeen Ziekenhuis Delta. Daar gaat Gino vanaf 

maart ook aan de slag in het gloednieuwe sportcentrum 
‘Sport’R’. Maar ondertussen heeft hij ook al jaren zijn 
eigen praktijk waar inmiddels al heel wat (top-)sporters 
zijn gepasseerd.

“Ik volg zowel clubs, sportbonden als individuele spor-
ters op. Op dit moment zijn dat, naast KAA Gent uiteraard, 
vooral de spelers van Knack Volley Roeselare, een aantal 

toproeiers en atleten binnen de Vlaamse atletiekliga (VAL), 
Parantee-Psylos (dat is de koepel van atleten met een 
beperking) en de Red Flames (de nationale vrouwenploeg 
voetbal). Maar ik begeleid ook recreatieve sporters. Dat is 
dus hard werken - maar altijd met veel passie!”
Gino ging bij KAA Gent aan de slag in 2016. Een tweetal 
jaar was hij ook werkzaam bij RSC Anderlecht. 
“Toen Hein Vanhaezebrouck naar Anderlecht trok, vroeg 
hij mij om hem daar te vergezellen. Ik heb lang getwijfeld 
- gezien de verre verplaatsing - maar stemde uiteinde-
lijk toch toe.

Ik leerde er veel fijne mensen kennen maar de club kende 
toen een zeer turbulente periode met o.m. de overname. 
Dat woog toch op heel wat medewerkers en uiteindelijk 
werd het er ook moeilijk werken toen Hein er vertrok. Als 
sportdiëtist kan je heel wat nuttig werk verrichten bij een 
club maar alleen wanneer dit wordt gedragen door het 
hele team, van de technische tot de medische staf. En 
dat is nu net het sterke punt bij AA Gent! Wij vormen hier 
een zeer hecht team met quasi wekelijks overleg. Respect 
voor ieders specialiteit, maar ook voldoende kritisch naar 
elkaar toe wanneer het moet. Alleszins een structuur die 
mij meer op het lijf geschreven is.”
 

Wat maakt sportdiëtiek nu verschillend van de nor-
male dieetleer?

“De klassieke diëtiek wordt vaak vereenzelvigd met een 
problematiek: ofwel de wens of noodzaak om te verma-
geren, ofwel een bepaalde ziekte of aandoening zoals 
diabetes, een te hoog cholesterolgehalte enz. In sport-
diëtiek liggen de accenten anders. Daar gaat het om het 
aanpassen van een voedingspatroon zodat de sporter zijn 
prestaties positief kan beïnvloeden. Nu en dan gaat het 
ook wel om het wegwerken van een beetje overgewicht 
of vet, al is dat zeldzaam geworden omdat topsporters 
meestal heel professioneel zijn en omdat we ze zo nauw-
gezet opvolgen. Elke week kom ik naar hier om met de 
huidplooimeter het vetpercentage van spelers te controle-
ren. Sommige spelers moet je wat van naderbij opvolgen, 
moet je dus vaker controleren, voor anderen is dat niet 

nodig. Maar elk individu moet je toch anders bena-
deren. Sommige sporters hebben wat meer aanleg 
dan anderen om bij te komen in gewicht/vetper-
centage. Dit terwijl ze niet per se ongezond eten. 
Anderen hebben nooit een gram overgewicht, 
maar dat wil nog niet zeggen dat ze altijd gezond 
eten. Het is daarom niet aangewezen om alle spor-

ters over dezelfde kam te scheren. Elke atleet heeft zijn 
eigen lichaamstype (genotype) en moet je dan ook indi-
vidueel benaderen.”

In het algemeen gaat men in de antropometrie (letterlijk 
het ‘meten van het lichaam’) uit van drie lichaamstypes. 
“Het ectomorfe type zijn de heel slanke tot soms magere 
types met weinig lichaamsvet en ook weinig spiermassa. 

“De ene speler moet juist meer 
koolhydraten eten, de andere minder”
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ken zonder al te veel tijd of energie, en ook dat slaat aan.
Over het algemeen gaan we uit van vier soorten dagen 
wat voeding betreft. Er zijn de ‘groene dagen’: dan zijn de 
koolhydraten minder belangrijk. Oranje dagen, dat zijn de 
dagen vòòr een wedstrijd, dan worden de koolhydraten 
al belangrijker. Rode dagen, dat zijn de matchdagen, dan 
zijn de koolhydraten uitermate belangrijk. En de blauwe 
dagen, dat zijn de dagen onmiddellijk na een wedstrijd, 
dan gaan we meer de nadruk leggen op eiwitrijk voedsel 
met voldoende omega 3-vetten erin. 
Behalve als er een rustdag is, eten de spelers twee keer 
per dag op de club, het ontbijt en het middagmaal. Op 
wedstrijddagen moeten ze natuurlijk ook hier eten vooraf, 
zodat we zeker zijn dat ze optimaal aan de aftrap komen. 
De menu’s worden samengesteld in een samenwerking 
tussen mezelf en onze kok Marc Van Camp. Hij is een 
gepassioneerde, creatieve kok die ook heel lekker kookt 
samen met zijn vrouw Ingrid. Sportmaaltijden mogen 
echt ook heerlijk smaken, daar is niks mis mee. En de 
spelers appreciëren dat ook, dat merk je. Als er individuele 
wensen zijn, gaan we daar zoveel mogelijk op in: vegetari-
ers, mensen die halal eten, of die glutenvrij of lactosevrij 
moeten eten, dat kàn allemaal in overleg, zonder dat we 
op elke trendy bevlieging willen ingaan.
Op Europese verplaatsing en op buitenlandse stage gaat 
altijd Guido Van Canegem mee. Hij ziet toe op wat de kok 
van het hotel ter plaatse aanbiedt en op de manier hoe die 
kok een en ander klaarmaakt. Hij gaat echt letterlijk in de 
keuken gaan kijken en ziet er met de nodige diplomatie 
op toe dat de spelers verantwoord eten. Guido helpt ook 
wel eens mee in de keuken in Oostakker en hij monitort 
ook de voeding die aan de spelers en hun entourage in de 
Ghelamco Arena wordt aangeboden na de wedstrijden”.

Maakt een evenwichtige, gezonde voeding nu een 
belangrijk verschil?

“In voetbal, dat uitgesproken een ploegsport is en een sport 
waarin techniek en tactiek ook een grote rol spelen, is het 
aspect ‘gewicht en voeding’ iets minder belangrijk dan in 
sommige andere sporten, zoals atletiek bijvoorbeeld, maar 
het is wel degelijk belangrijk. Voor de uithouding, maar ook 
voor de wendbaarheid en de explosoviteit. We zien op dit 
moment dat AA Gent fysiek fantastisch presteert. Geen 
enkele club in eerste klasse speelde dit seizoen al meer 
matchen dan wij, en toch zie ik hoe wij op het einde van 
wedstrijden fysiek de tegenstander nog kunnen overvleu-
gelen. Dat is in de eerste plaats de verdienste van de mensen 
die voor die fysiek verantwoordelijk zijn, zoals Gino Caen en 
Jan Bourgois, maar ook voeding heeft daar een aandeel in. 
We laten niets aan het toeval over!”

Wim De Bock

Genre: Peter Crouch. Zij mogen best wat meer spieren 
aankweken en daarvoor zal de behoefte aan energie 
(koolhydraten) en bouwstoffen (eiwitten) een pak hoger 
moeten liggen.
Het omgekeerde van de ectomorfe types zijn de endo-
morfe types: dit zijn mensen die vanuit hun genetica heel 
snel gewicht stapelen. Aangezien zij snel aankomen en 
moeizaam gewicht verliezen, moeten zij erg oppassen 
met hun totale energie-inname Genre: Wayne Rooney. 
Aangepaste voedingsschema’s met bijvoorbeeld wat 
minder koolhydraten en/of extra conditietrainingen 
kunnen voor deze types noodzakelijk zijn.
Als derde type bestaat het mesomorfe type. Dergelijke 
atleten zijn van nature al vrij gespierd en maken ook vrij 
snel nieuwe massa aan. Genre: Romelu Lukaku. Ook zij 
moeten best wel opletten dat er geen overmatige ener-
gie-inname is en dat ze niet te veel aan krachttraining 
doen. Een teveel aan vetvrije massa kan immers ook 
nefast zijn voor het soepel bewegen op het veld. Belangrijk 
is dat dergelijke atleten voldoende werken op soepelheid 
en lenigheid om blessures te voorkomen.
In realiteit is iedere persoon sowieso wel een mix van de 
verschillende types maar het ene lichaamsbeeld zal wat 
dominanter zijn dan het andere. Dat zorgt voor de diver-
siteit tussen mensen. Deze onderverdeling in somatypes 
is zeker bruikbaar als uitgangspunt voor de begeleiding 
inzake voeding en het beoordelen van targets/streef-
waarden. Daarom sta ik er ook op dat elke voetballer 
individueel benaderd wordt: ieder mens is anders, fysiek 
maar ook mentaal, en dus moet elke voetballer een per-
soonlijke aanpak krijgen.”

Op basis van de individuele kenmerken van elke speler 
gaat Gino de voeding bij KAA Gent bepalen en opvolgen.
“Samen met de collega’s professor Jan Bourgois en Youri 
Geurkink van de UGent, die op basis van enkele fysio-
logische parameters het trainingsschema mee helpen 
opstellen, wordt ook het gewicht van de spelers nauwkeu-
rig bijgehouden. Als we op basis van de evolutie in gewicht 
en op basis van mijn huidplooimetingen (8-punts meting) 
vaststellen dat er een te grote afwijking is, probeer ik de 
speler persoonlijk aan te spreken. In een afzonderlijk con-
tactmoment wordt het voedingspatroon besproken. Met 
soms kleine adviezen kan al snel het voedingspatroon van 
een sporter worden bijgestuurd. Daarvoor hoeft hij zeker 
niet op dieet te gaan en het is geenzins de bedoeling om 
alle gewoonten van de sporter te veranderen. 
Ik heb ook begrip voor situaties: als een jonge gast uit 
Afrika of Oost-Europa hier aanbelandt, zonder partner 
bijvoorbeeld, dan is het niet evident om ‘s avonds een 
maaltijd te nemen die verantwoord is samengesteld. 
We spelen daarop in op twee manieren. Ten eerste 
kunnen spelers van onze kok takeaway-maaltijden naar 
huis meekrijgen: zo zijn ze zeker dat ze goed eten ‘buiten 
de uren’. Die meeneemmaaltijden worden nu veelvuldig 
gebruikt. Een tweede initiatief is om spelers kooklessen 
te geven, zodat ze sportmaaltijden zelf kunnen klaarma-
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D’HAUWE
WILD- & GEVOGELTE SPECIALITEITEN

Gouden Medaille Wildpaté’s

vers Vlaanders konijn, diverse hoevekippen zoals Mechelse 
Koekoek, poulet de Bresse, poulet noir, enz.

inlandse en Franse hoeveduif, confijten, airelles, gerookte 
producten, wildfond, parelhoen, kwartel, ganzenlever, wilde 

eend, fazant, patrijs, haas, wild konijn, bosduif, ree, hert, 
everzwijn enz...

Antwerpsesteenweg 384
B-9040 Sint-Amandsberg (Gent)

Tel: 09/228 28 66 - E-mail: info@dhauwe.com

MEER INFO OP ONZE WEBSITE WWW.DHAUWE.COM

EEN GREEP UIT ONS ASSORTIMENT:
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Patrick Lips
‘Er is maar één einddoel: de top!’

PATRICK LIPS 28 JAAR OP DE BRES VOOR DE BUFFALO’S
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Patrick Lips trad 28 jaar geleden in dienst van KAA 
Gent. Hij zag in die lange periode de club evolueren naar 
een topclub op alle vlakken. Drie jaar geleden ruilde hij 
zijn functie als commercieel directeur in voor die van 
directeur communicatie. Dat wil zeggen dat hij onder 
andere instaat voor de persrelaties, maar hij doet veel 
meer: hij blijft betrokken bij bepaalde sponsordossiers, 
hij organiseert de fandag en de ploegvoorstelling, hij 
coördineert de Europese verplaatsingen. Een gesprek 
met een man die bij de Buffalo’s veel watertjes door-
zwommen heeft...

Je was al vele jaren supporter van de club voor je er 
professioneel aan de slag kon?

PL: “Ik woonde als kleine jongen met mijn ouders in de 
Schooldreef in Gentbrugge, dichtbij het Ottenstadion. 
Naar de wedstrijden gaan kijken, mocht ik niet. Maar Ik kon 
mij door het lawaai van de tribunes en door wat ik op de 
radio hoorde, inbeelden wat er gebeurde op het veld en 
vooral die lichtpylonen prikkelden mijn verbeelding. Toen 
ik tien jaar was, mocht ik eindelijk eens naar een match: 
de bekerfinale in 1964 tegen Diest op de Heizel. James 
Storme was voor mij een soort van Cristiano Ronaldo 
avant la lettre, een gracieuze dribbelkont - ik vond het hele 
gebeuren indrukwekkend en ik had de microbe te pakken! 
Kort daarop kreeg ik een abonnement, hoewel mijn pa 
geen voetballiefhebber was, en was ik definitief als Buffalo 
vertrokken. We waren verhuisd naar Sint-Amandsberg 
en ik ging altijd te voet naar het Ottenstadion, een soort 
vast ceremonieel!  Ik miste al die jaren bijna nooit een 
thuis- of uitmatch.”

Wat was de eerste Europese match van KAA Gent die 
je ooit zag?

PL: “Dat was de thuismatch tegen Hamburg (1970, eerste 
ronde Jaarbeursstedenbeker) dat kon rekenen op de 
absolute topspeler Uwe Seeler. We verloren met 0-1, 
maar ik hoopte toch nog op een wonder in de terugmatch 
in Duitsland. In die tijd was het wachten op het radio-
nieuws van elf uur ‘s avonds om het resultaat te weten te 
komen. Net toen ze dat zeiden, viel mijn radio echter uit. 
Dus ik moest wachten tot de volgende nieuwsuitzending 
om middernacht om de uitslag te horen: 7-1 verloren! Ja, 
dat waren andere tijden...”

Toen je in 1992 bij bij KAA Gent mocht beginnen, was 
je met andere dingen bezig.

PL: “Ik had Germaanse talen en journalistiek gestu-
deerd aan de universiteit. Ik werkte als docent Engels, 
Nederlands en redactietechnieken aan het Hoger Instituut 
voor Bedrijfsopleiding, nu geïntegreerd in de Artevelde 
Hogeschool. Daarnaast werkte ik voor Radio 1 en Radio 
2 als freelancer. Voor Radio 1 deed ik sportverslaggeving 
in opdracht van de legendarische Jan Wauters met wie ik 
het goed kon vinden. Ik blijf het een grote eer vinden dat 
hij me zelf vroeg om voor hem te werken, want Jan was 
een topper. Ik volgde vooral voetbal (de Oost-Vlaamse 
clubs AA Gent, Lokeren, Beveren, Aalst), maar ook andere, 
kleinere sporten. Op Radio 2 presenteerde ik een mid-
dagprogramma over sport en op zondagmorgen een 

toeristisch programma waardoor ik een heel stuk van de 
wereld heb kunnen zien. Ik kende AA Gent dus via mijn 
radio-opdrachten, maar ik was tegelijk ook supporter.”

Hoe kwam je dan uiteindelijk bij de club terecht?

PL: “Studenten moesten voor de cursus die ik gaf een 
groepswerk maken. In 1991 vroeg een groepje om een 
‘case’ te mogen schrijven over AA Gent. Michel Louwagie, 
toen nog niet lang aangeworven als manager, en voor-
zitter Jean Van Milders zaten mee in de jury. Een van de 
conclusies van dat onderzoek was dat er in het beleid van 
de club nog iemand ontbrak naast Michel Louwagie om de 
relaties met de sponsors en de pers te onderhouden, want 
er was nogal wat onvrede op dat vlak. Qua profiel schets-
ten zij een vrouw van 45 jaar met een bepaalde expertise. 
Maar Van Milders wilde geen vrouw in zijn management. 
Toen zei Louwagie dat ik dat moest doen. Drie maanden 
lang hebben we gepraat eer ik overstag ging, want ik had 
natuurlijk twee jobs die ik graag deed. Maar Michel schil-
derde mij een fantastische toekomst voor en uiteindelijk 
ging ik nog relatief vlot akkoord. Voor mij was het toch 
ook een droom om te gaan werken voor de club waarvan 
ik al jaren supporter was. Mijn passie werd mijn beroep!”

Je trof ongetwijfeld een club aan die in niets leek op 
de club die ze nu is.

PL: “Ik herinner me mijn eerste werkdag. Ik reed dolgeluk-
kig naar het Ottenstadion. En ik vond al meteen een kleine 
sponsor van 200.000 Belgische frank (5000 euro), een 
meubelbedrijf uit Bottelare dat ik kende. Toen Michel dat 
hoorde, zei hij ‘als dat zo voortgaat elke dag, dan hebben 
we het lot in de loterij gewonnen!’.
De club was toen qua personeel onderbezet. Het voor-
deel was dat we een kleine, hechte groep hadden die 
met enorm veel motivatie en veelzijdigheid voor de club 
door het vuur ging. Ik heb ongeveer alles gedaan, behalve 
buschauffeur en kok (haha): sponsors zoeken, de pers te 
woord staan, omroepen op het veld, spektakeldiners in 
elkaar boksen, parkings zoeken en organiseren, samen 
met Michel spinnewebben verwijderen uit de loges... 
Anderzijds hadden we handen te kort om de sponsors 
optimaal te bedienen en zaten we met een totaal verou-
derde infrastructuur. Maar ik voelde wel dat er potentieel 
was, dat er mensen bereid waren om in de club te inves-
teren als er een betere en stabielere structuur zou staan 
en vooral als we een modernere infrastructuur zouden 
hebben.”

Het blijft merkwaardig dat het zo lang geduurd heeft 
eer KAA Gent zijn eerste kampioenstitel kon binnen-
halen.

PL: “Wij waren een sleeping giant. Helaas is er vooral in 
de jaren 70 en 80 een slecht beleid gevoerd met zwakke 
bestuursmensen die noch met het bedrijfsleven noch 
met de stedelijke overheid een goed contact hadden. 
Bovendien had je ook de wat cynische mentaliteit in Gent: 
ik vind die fantastisch, maar soms zorgde die er ook voor 
dat er geen stappen vooruit gezet werden, dat men eerder 
negatief dacht dan positief. Er was bij veel mensen altijd 
een ‘maar’. ‘Ik wil sponsoren, maar...’, ‘ik ben supporter, ‘Er is maar één einddoel: de top!’

PATRICK LIPS 28 JAAR OP DE BRES VOOR DE BUFFALO’S
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maar...’. Die mentaliteit is maar gekeerd met het nieuwe 
stadion én met de daarmee samenhangende sportieve 
successen. “

KAA Gent is eigenlijk een nieuwe club nu...

PL: “Anno 2020 zijn we op veel gebieden top: qua infa-
structuur, qua structuur, qua scouting, qua sportieve 
resultaten, qua financiën. We ZIJN nu een topclub. Daar 
moeten we ook naar leven. Het volstaat niet meer om te 
denken ‘het zou mooi zijn als we bij de eerste vier kunnen 
eindigen’. Neen, ‘we moéten bij de eerste vier eindigen, 
elk jaar’. Dat moet de mentaliteit en de ambitie zijn, en dat 
is ook zo. Een stabiele, hoge koers aanhouden, gecom-
bineerd met het winnen van prijzen in eigen land en zo 
vaak mogelijk overwinteren in Europees verband, dat is 
waar we resoluut voor gaan nu. Met mensen als Ivan De 
Witte en Michel Louwagie aan het hoofd, is er maar één 
einddoel: de top!”

De club heeft al een hele weg afgelegd. Op welke 
punten zie je nog mogelijkheden tot vooruitgang?

PL: “In het vastleggen van nog grotere sponsors. Zo 
is Hyundai erbij gekomen dat ook clubs als AS Roma 
sponsort - wij horen van die mensen dat KAA Gent in die 
categorie van clubs genoemd wordt, natuurlijk omdat wij 
de voorbije jaren in de Europacup naam gemaakt hebben. 
Wel, het is dat soort van grote sponsors die wij nog meer 
naar hier moeten krijgen, zonder daarom de kleinere spon-
sors te verliezen of af te stoten. Onze sponsoringformules 
moeten dus gespreid worden. Ook de verankering met 
het Gentse bedrijfsleven moet sterker worden. Ik weet 
dat daar momenteel hard aan gewerkt wordt.”

We hebben het mooiste stadion van het land, zitten 
we daar qua toeschouwersaantal aan ons plafond?

PL: “Ons stadion is een fantastisch visitekaartje. Ik denk 
wel dat het op dit moment groot genoeg is. Alleen zien 
we bij avondwedstrijden een te grote afwezigheid van de 
jongere supporters in de Telenettribune. Daar moeten we 
over nadenken, hoe we dat kunnen oplossen. Ik geloof 
verder niet dat we aan ons plafond zitten. Gentenaars 
willen permanent succes. Na onze titel was het lange 
tijd elke week uitverkocht, dat is nu niet meer zo na wat 
mindere jaren. Als we nog eens kampioen zouden kunnen 
spelen, dan gaan de tribunes weer vollopen, dan gaat er 
weer ‘schaarste’ optreden. Ik ben ervan overtuigd dat we 
daar zullen in slagen. En dan zouden we misschien wel 
naar een stadion van 25.000 plaatsen kunnen evolueren. 
Maar op dit moment moeten we nog realistisch zijn, nu is 
dat draagvlak er nog niet.”

Sinds vorig jaar is je commerciële 
verantwoordelijkheid overgedragen aan Tyas Kastelijn 
en zit je opdracht nu vooral in de communicatie. Is 
daar nog verbetering mogelijk?

PL: “De club moet nog sexyer worden, op alle vlakken. Dat 
wil zeggen dat we qua communicatie nog wat agressiever 
(in de goede zin) en spectaculairder naar buiten moeten 
komen. We zoeken ook nog wat naar onze identiteit. We 

moeten nog werken aan ons imago. Wie zijn wij als club, 
waar staan wij voor? Er zijn mensen die zeggen ‘we zijn een 
businessclub’, bijvoorbeeld omdat ons stadion zo sterk 
commercieel uitgebaat wordt. Anderen vinden dan weer 
dat we ook een familieclub moeten blijven. Dàt evenwicht 
moeten we nog wat vinden. 
Ik zou gaan voor beide identiteiten: een club met een 
perfect business model waar de ondernemer uitstekend 
ontvangen wordt, maar tegelijk ook een club waarin elke 
modale supporter zich thuis voelt, niet te kil, niet te afstan-
delijk. En dat typisch Gentse trekje, die eigenzinnigheid, 
die moet en mag ook blijven. We mogen geen ‘club als een 
andere’ worden. We moeten dat Gentse karakter blijven 
behouden, ook al is dat ingebed in een sterke zakelijke, 
commerciële structuur met zelfs internationale allures.” 

Je staat ook in voor de organisatie van de ploegvoor-
stelling op het Sint-Baafsplein en voor de fandag.

PL: “De ploegvoorstelling tijdens de Gentse Feesten is 
een begrip geworden. Het plein loopt steeds vol. Toch 
denk ik dat het tijd is dat ik voor de presentatie daarvan 
de fakkel doorgeef, het is tijd voor nieuwe mensen. Alleen 
is het zoeken naar mensen met enerzijds een hart voor 
de club, maar die ook de juiste toon kunnen vinden en de 
nodige kennis van zaken hebben. Wat betreft de fandag: 
we zijn aan het nadenken hoe we die beter kunnen maken. 
Het blijft merkwaardig dat wij een pak minder mensen 
lokken naar onze fandag dan sommige andere clubs. We 
hebben in het verleden een paar keer de bal misgesla-
gen, zoals die keer toen we de fandag op een woensdag 
legden, zodat we vooral schoollopende jongeren bereik-
ten, maar de andere mensen niet.  Het is best om onze 
fandag in een weekend te organiseren in de periode van 
de Gentse Feesten. We zijn nu, samen met Tyas Kastelijn, 
aan een nieuwe invulling aan het werken. Het moet iets 
speciaals worden. Wij willen dat ook de massa naar de 
fandag komt.”

Een kleine zijstap: je bent ook voorzitter van SV Won-
delgem. Hoe is dat gekomen?

PL: “Olympia Gent was failliet gegaan in 2015, dat vonden 
wij jammer. Toen heeft KAA Gent de schulden veref-
fend en heeft Michel mij gevraagd om een nieuwe club te 
beginnen, op de accommodatie in Wondelgem. Vandaar 
de nieuwe clubnaam Samen Vooruit Wondelgem. We zijn 
nu vijf jaar verder, we hebben twee kunstgrasvelden, we 
hebben 168 jeugdvoetballers (we hebben geen A-ploeg) 
en zijn zeer gezond. Zo hebben we de sociale rol die ikzelf 
én KAA Gent graag ook opnemen, ten volle kunnen vervul-
len en kunnen veel kinderen in die buurt weer voetballen. 
Dat is ook in de geest van de Foundation waarvoor ik mij 
ook altijd persoonlijk heb ingezet.”

Met voorzitter Ivan De Witte, manager Michel Lou-
wagie, directeur organisatie Dirk Piens en jou kan AA 
Gent rekenen op een enorm pak ervaring. Denken 
jullie al aan opvolging?

PL: “Ik ben eigenlijk met pensioen, maar werk nog half-
tijds voor de club, omdat men mij gevraagd heeft om bij 
AA Gent betrokken te blijven. Ik blijf het een geweldige job 
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vinden. De dag dat het een last wordt, zal ik zeker stoppen. 
Ik werk steeds meer met jongere mensen, delegeer steeds 
meer. Maar af en toe komen mijn ervaring en mijn rela-
tienetwerk nog wel van pas. Op dit moment zijn we nog 
zodanig gedreven, dat wij geen sleet voelen. Door onze 
ervaring kunnen wij corrigeren, bijsturen... De verjonging 
is geruisloos gaande, bij de scouting, bij de commerci-
ele cel, bij de communicatie, bij de boekhouding... Het is 
best om die in stapjes te laten verlopen. De goesting en 
de dynamiek bij die vier steunpilaren is momenteel echter 
nog zo groot, dat er totaal geen probleem is. Zie maar 
naar de uitstekende sportieve en financiële resultaten 
op dit moment. Maar zoals Club Brugge en Anderlecht 
een generatiewissel hebben moeten doorvoeren, de ene 
al wat vlotter dan de andere, zo zal dat bij KAA Gent ooit 
ook moeten gebeuren. Ik maak mij daar geen zorgen over, 
dat zal goed verlopen.”

Over naar Europees voetbal. In de organisatie van 
onze Europese verplaatsingen steek jij al jaren veel 
energie.

PL: “Eigenlijk zijn we pas regelmatig Europees beginnen 
spelen na 2000. In het begin waren dat vooral wedstrij-
den om de Intertoto Cup destijds, vanaf onze landstitel 
begonnen we ook echt goed te presteren Europees. Ik 
mag zeggen dat men in Europa de club KAA Gent kènt 
intussen, dat merk ik uit alle contacten die ik al die jaren in 
andere Europese landen heb opgedaan. Ook bij Europese 
lotingen blijkt dat veel clubs ons kennen en volgen. Wij 
zijn toch, op ons niveau, een naam geworden in Europa, 
onderschat dat niet. Zo zeiden de verantwoordelijken 
van AS Roma onmiddellijk: a good club and a beauti-

ful stadium!
Het is altijd mijn specifieke opdracht om de Europese 
verplaatsingen voor spelers, bestuur en pers te organi-
seren, in samenwerking met het reisbureau Way2Events. 
Enige tijd vòòr zo’n verplaatsing ga ik ter plaatse. Dat kan 
een klein stadje of een kleine club zijn, zoals Larnaca of 
Braga, maar dat kunnen ook grote steden of clubs zijn, 
zoals Sint-Petersburg of Rome. Ik bezoek het stadion van 
onze tegenstander, de accommodatie daar. Ik bezoek 
ook enkele hotels. Vooral voor de spelers, die altijd ver-
blijven in een ànder hotel dan dat van bestuur en pers, is 
het belangrijk dat zo’n hotel het gewoon is om voetbal-
lers te ontvangen. Die zijn het bijvoorbeeld gewoon om 
de maaltijden op een bepaalde manier te serveren of om 
de kamers niet te laten poetsen terwijl de spelers aan het 
rusten zijn of om ruimte te voorzien voor het materiaal. Ik 
hou verder rekening met de prijs, het comfort, de afstand 
tot het stadion, of ze minstens 20 kamers vrij hebben... 
Soms moeten we de tussenkomst van onze tegenstander 
of zelfs van de overheid inschakelen om iets geschikts te 
vinden. Ik herinner me een Europese wedstrijd tegen het 
Wit-Russische FC Naftan Navapolatsk die gespeeld werd 
in Vitebsk. Toevallig was daar een groot rockconcert en 
was er geen enkel hotel dat voldoende kamers vrij had. 
Toen hebben we via de Belgische consul kunnen bewerk-
stelligen dat we in een buitenverblijf van de premier, in een 
park op zo’n 60 km van het stadion, konden overnachten. 
Dat was al een tijdje niet meer gebruikt als hotel, het was 
vuil, er zat zelfs ongedierte, maar we hebben het over-
leefd. Mijn stelregel blijft telkens weer: het beste zoeken 
voor onze spelers!”
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E-commerce is hot!
Je weet het of niet, maar het Belgisch e-commerce-
landschap blijft groeien en daar maken wij graag deel 
van uit! Van luxehandtassen tot babyspullen, wij lanceren 
jouw webhop op maat. ’t Zal wel zijn! KAAI ging met ons 
in zee en heeft een custom made online shop die wij voor 
hen op poten hebben gezet. Met je eigen ogen zien? Surf 

naar shop.kaai.eu

Wil jij jouw product ook online aanbieden? 

Esign en jouw webshop, da goa goe tuupe!

E-commerce is hot!
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Bij een Europese verplaatsing hoort ook altijd een 
officieel diner...

PL: “De besturen van de twee clubs ontmoeten elkaar 
dan in een restaurant. De Uefa verplicht dat zelfs. Dat 
diner draagt de naam The Official Function. Vaak is dat 
leerrijk en interessant, want zo leer je hoe andere clubs 
werken, hoe zij denken. Daarnaast is er ook steeds een 
persdiner waarbij het bestuur eens op een informele wijze 
met de journalisten van gedachten kan wisselen over een 
en ander. Bij onze club is de afstand tussen de top en de 
pers klein. Zowel de voorzitter, Michel als ik zijn altijd vlot 
bereikbaar, al vragen wij dan ook wel dat wij als club eerlijk 
behandeld worden, wat helaas niet altijd het geval is.”

Een charter boeken voor al die verplaatsingen, valt 
dat mee?

PL: “Vooral in de zomer is dat geen sinecure. In augustus 
zijn er veel clubs die tegelijk spelen in de voorronden én er 
is veel toerisme, waardoor de prijzen van de maatschap-
pijen hoog liggen en charters niet altijd makkelijk te vinden 
zijn. Ik vraag offertes op via brokers die contacten hebben 
met verschillende luchtvaartmaatschappijen. Het nodige 
comfort is belangrijk, zonder dat het een luxevlucht moet 
zijn. We eisen tegenwoordig ook dat het vliegtuig er de 
avond voordien al staat, weer opdat de spelers in de beste 
omstandigheden zouden kunnen reizen. Anders riskeer 
je dat je met vertraging moet vertrekken.
Maar ook al regel je de vlucht tot in de puntjes, dan nog 
kan je van alles meemaken. In de voorronden van de UEL 
dit jaar hadden we de ene tegenvaller na de andere. Bij 
onze vlucht vanuit Oostende naar Constanta kon het vlieg-
tuig niet opstijgen door een defect en hebben we uren 
moeten wachten om te kunnen vertrekken. In Lviv was 
er net een vliegtuig neergestort voor wij moesten opstij-
gen: weer wachten. En in Rijeka vonden ze het nodig om 
kort voor ons vertrek naar huis een brandweeroefening te 
doen op de tarmac. Maar dat alles maakt ook deel uit van 
de charme van Europees voetbal. Ik heb in zo’n omstan-
digheden ook de ervaring om altijd kalm te blijven en te 
zoeken naar de beste oplossing.”

Vroeger kon je Europees nog ‘in het hol van Pluto’ 
terechtkomen, die dagen zijn voorbij?

PL: “De eisen en de controle door de Uefa zijn veel inten-
ser dan vroeger. De Europese voetbalbond verplicht de 
clubs om de nodige ingrepen te doen qua accommodatie 
en organisatie, en dat is een goede zaak. Want hierdoor 
weten we tegenwoordig dat toch minstens de basisvoor-
zieningen in orde zullen zijn. Qua veld en tribunes, qua 
training en opwarming, qua kleedkamers en materiaal, 
qua opvang van bestuur, pers en supporters. De Uefa let 
op elk detail, is zeer streng. Maar dat loont. Vroeger kon 
je het meemaken dat je een Europese wedstrijd moest 
gaan spelen in omstandigheden die voor ons tweede 
provinciale zijn. 
Sowieso worden onze tegenstanders in Gent perfect 
ontvangen, daar staan we op. Zelfs grote clubs, zoals 
Olympique Lyon, hebben ons geprezen voor de ontvangst 
hier. Ik herinner me dat de president van Paris St-Germain, 

nadat hij hier in Gent een formidabel diner had gekregen, 
aan zijn thuisbasis liet weten dat ze voor de terugmatch 
in Parijs een beter restaurant moesten vastleggen voor 
ons, omdat ze niet wilden onder doen. De president staat 
daarop: als wij sportief top willen zijn en ook in Europa 
willen meedraaien en naam maken, dan moet de manier 
waarop wij tegenstanders ontvangen ook top zijn. Wij 
krijgen dan ook altijd zeer goede evaluaties van de Uefa, 
op alle vlakken. Daar zijn we heel fier op.
Overigens krijgen we van de Uefa ook voor al onze 
andere inspanningen steeds zeer goede punten, dat is 
grotendeels de verdienste van Dirk Piens. Er komt bij 
de organisatie van een Europees duel heel veel kijken 
(boarding, parking, seating, ticketing, pers, stewards, vei-
ligheid...), bij ons loopt dat alles op wieltjes!”.

De Belgische clubs mogen nu nog dromen van de 
Champions League, maar daar hangen donkere 
wolken boven...

PL: “We gaan vanaf 2021 naar drie Europabekers: de 
Champions League, de Europa League en de Europa 
Conference League. In die laatste zullen dan vooral clubs 
uit de minst sterke landen spelen en de lager geplaatste 
clubs uit de betere competities, bv. de derde en vierde 
uit de Jupiler Pro League. Enerzijds zal die Conference 
League dus niet erg aantrekkelijk zijn qua deelnemers-
veld, anderzijds krijg je als Belgische club daar wel de kans 
om ver te geraken, mogelijk zelfs tot in de finale. Als je in 
België niet eerste of tweede wordt of de beker wint, zal 
je het dus moeten stellen met de laagste Europese trap.
Daarnaast circuleert het idee om van de Champions 
League een exclusiever toernooi te maken vanaf 2024. Op 
enkele uitzonderingen na zou die dan alleen nog bevolkt 
worden door de grote clubs uit de G5-landen: Spanje, 
Engeland, Italië, Frankrijk en Duitsland. Het is duidelijk dat 
de absolute topclubs ten eerste de garantie willen dat zij 
een heel seizoen in de Champions League kunnen aan-
treden en ten tweede dat zij alleen nog topaffiches willen 
spelen, omdat die veel meer televisiegeld opleveren. Als 
dat er doorkomt, zullen topwedstrijden tegen pakweg 
Barcelona of Manchester City niet meer voor de clubs 
uit kleinere competities, zoals de Belgische, weggelegd 
zijn. Het mooie van Europees voetbal is altijd geweest dat 
er een mogelijkheid was tot ‘giant killing’, zoals KAA Gent 
dat won tegen Tottenham of Lyon. Maar giant killing is 
natuurlijk niet interessant voor de groten. Onze Belgische 
clubs zouden bijna zeker verhuizen naar de Europa League 
en de Conference League. Daarom ook het idee van de 
Beneliga, om weerwerk te kunnen bieden tegen die vijf 
grote landen. Maar als we binnen een Beneliga maar drie-
vier Europese tickets zouden krijgen van de Uefa, dan 
zou dat natuurlijk ook nadelig uitvallen voor België. Een 
Beneliga waarbij er zes tot acht Europese tickets te ver-
delen zijn, dat is al interessanter, alhoewel we blijven gaan 
voor tien Europese tickets.

Ik vind dit alles een jammerlijke en riskante evolutie. Want 

de Uefa zou toch ook de belangen en de financiële en 

sportieve gezondheid van de kleinere clubs en de klei-

nere landen moeten verdedigen.”

Wim De Bock
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■  alle verfsoorten
■  met kleuradvies
■  aan fabrieksprijzen  

MUUR MAT
Matte, zeer goed
dekkende acrylaatverf
voor binnen en buiten
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Bijna 100% waterdamp-
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veredelaar die het hout 
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SUPPORTER

Buffalo, we are one family! Een mooie leuze, en inder-

daad, we zijn een club waar iedereen zich thuis voelt. 

Zo is voetbal niet alleen een mannensport. Steeds 

meer vrouwen en kinderen komen naar onze geliefde 

Ghelamco Arena. Iets wat we binnen onze blauw-witte 

familie alleen maar kunnen toejuichen. Ook binnen de 

supportersclubs nemen meer en meer vrouwen de 

touwtjes in handen. Zij die reageerden op onze oproep, 

getuigen hier van hun supporterschap, elk met hun 

eigen verhaal en hun eigen ervaringen. Van jong tot 

oud. Keep up the good work Ladies!!!

“Van jongs af is KAA Gent een groot deel van mijn leven. 

Toen er een paar jaar geleden een plaats vrijkwam 

in het bestuur van onze supportersclub, Buffalo’s 

Zwijnaarde, waarvan mijn papa al geruime tijd voor-

zitter is, twijfelde ik dan ook geen seconde om het 

nieuwe bestuurslid te worden. Ik ben de enige vrouw 

in ons bestuur, maar kan me goed vinden in deze man-

nenwereld. Wanneer je al jarenlang meedraait, is de 

aanpassing immers niet zo groot. Ik verwerk de meeste 

administratie en sta in voor de communicatie. Hoewel 

deze ‘uit de hand gelopen hobby’ op vrijwillige basis 

is, doe ik dit met heel mijn hart! En elke thuismatch, sta 

ik ook als vrijwilliger achter de toog, in bar Mokuna.” 

Jana Raes, Buffalo’s Zwijnaarde

“Mijn mama, Myriam Van Wambeke, en ik zijn de twee 

vrouwelijke bestuursleden van Buffalo-Boys-Leerne. 

Onze supportersclub werd in 1980 opgericht door 

mijn papa, wijlen Lucien Corijn. Het is dus niet moeilijk 

te raden hoe wij als bestuurslid werden ingeschakeld. 

Van zodra ik kon typen, werd ik aangesteld als secreta-

resse.  Mijn mama helpt steeds bij de inschrijving voor 

uitwedstrijden. Bij thuiswedstrijden zijn we met dienst 

in de spelerslounge.

Als bestuurslid voelen wij ons echt verbon-

den met KAA Gent. Onze supportersclub vormt 

immers de brug tussen de club en zij die onze 

club een warm hart toedragen: de supporters.” 

Cindy Corijn en Myriam Van Wambeke, Buffalo Boys 

Leerne

“Ik ben er ingerold als lid in 2000, toen ik Xavier leerde 

kennen. Daar we beiden iedere verplaatsing deden, vroeg 

het toenmalig bestuur van supportersclub Nie Pleue uit 

Gentbrugge of we het niet zagen zitten om ook bestuurs-

lid te worden. Ik mocht ook vaandeldrager worden. 

Gaandeweg is dit geëvolueerd van helpen op de bus tot 

inschrijvingen op de dag van de verplaatsing. Ook onthaal 

bij eetfestijn, recepties of zelfs bij de bekerfinale neem ik 

voor mij. Onlangs is er in ons bestuur nog een vrouw bijge-

komen, Kimberley Naessens, die ook al veel verfrissende 

ideeen gebracht heeft binnen onze club.” 

Marleen Van Renterghem - Nie Pleue

Vrouwen aan de top in Vrouwen aan de top in 
onze supportersclubsonze supportersclubs
Vrouwen aan de top in 
onze supportersclubs
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“Tatanka heeft twee vrouwelijke bestuursleden: Yana 

en ikzelf. Als gezins- en kids-vriendelijke supportersclub 

vinden we het maar normaal dat er ook vrouwen in het 

bestuur zitten. Wij zijn bestuursleden in de echte zin van 

het woord: we werken hard om van Tatanka een bloeiende 

vereniging te maken, we zijn buscoach, we verzorgen 

de catering en de pronostiek op de bus en organiseren 

mee onze activiteiten zoals de jaarlijkse nieuwjaarsre-

ceptie en BBQ. Zonder ons madammen geen Tatanka!” 

Gerlinde Vanbrussel - Tatanka

“Ik ben Katie Derboven (37), voorzitster van de sup-

portersclub Buffalo Eke. In ons bestuur zijn we met vijf, 

waaronder twee vrouwen: Jo De Raeve en ikzelf. Ongeveer 

vier jaar geleden zag ik een oproep van Dirk Vos dat hij kan-

didaten zocht om de supportersclub in Eke terug leven in 

te blazen. ‘Dit is mijn roeping’, dacht ik als fervente sup-

porter van de Gantoise. En ja, het is ons samen gelukt! 

We zijn terug een rijdende supportersclub en een vree 

wijze bende!”

Katie Derboven - Buffalo Eke

“Ik ben Ilse van supportersclub Westbuffalo’s. Bij 

deze leuke bende sta ik in voor de coördinatie van de 

uitwedstrijden, de algemene ondersteuning en de 

administratie, en ik ben ook buscoach. Mijn passie is 

fotografie en je zal mij zeker al hebben ontmoet bij de 

thuiswedstrijden en uitwedstrijden met mijn fototoe-

stel in de hand. Je kan mij ook vinden naast het veld bij 

de trainingen, de beloften en de Ladies van KAA Gent.” 

Ilse De Ridder - West-Buffalo’s

“Dertig jaar geleden richtte ik, op vraag van mensen van 

Café De Dravers in Mariakerke, supportersclub Buffalo 

Dravers op. Ze noemen mij nu Mama Buffalo. Op mijn 

bijna 74 ben ik nog altijd actief met liefde en plezier. Ik heb 

dan ook veel helpende handen waar ik kan op rekenen 

bij elke uitwedstrijd. Kenneth Hoste en Tony Devlieger, 

twee van mijn bestuursleden, helpen mij ook iedere week 

zowel met het administratieve als met het sleuren met de 

bakken bier. Wij als bestuursleden hangen zo aan elkaar 

dat dit echt een plezier blijft, zo hou ik het ook ieder jaar 

vol. Wie ik zeker niet mag vergeten, zijn alle leden en ons 

jeugdbestuur die onze steunpilaren zijn qua sfeer en ambi-

ance. Hopelijk mag ik dit nog vele jaren doen, hoe langer 

hoe liever! Nu nog kampioen spelen dit jaar en het is weer 

een geslaagd seizoen.”

Monique Ingelrest - Buffalo Dravers

“Ik ben erin gerold dankzij mijn man met wie ik al 27 jaar 

samen ben en die al van jongsaf een fervente supporter is 

van KAA Gent. Hij leerde mij gaandeweg wat belangrijk is 

in voetbal, van sfeerbeleving tot communicatie met onze 

geliefde club. Een paar jaar geleden werd ik bestuurslid in 

supportersclub Gantoisetippers Zelzate, waar ik de admi-

nistratie verzorg en de Europese uitwedstrijden mee help 

Vijf jaar Picasso Indians
We startten 5 jaar geleden met onze supporters-
club Picasso Indians in Café Picasso in Lochristi. 
We leggen alle uitwedstrijden een bus in en gaan 
ook naar alle Europese uitwedstrijden kijken met 
de leden van onze club. De Europese verplaatsin-
gen steken we telkens zelf ineen en verblijven dan 
minimum drie dagen ter plekke om de stad goed 
te leren kennen. De meter van de club is Nicky Van 
Den Abbeele
Momenteel tellen we 145 leden en tijdens het 
seizoen organiseren we ook telkens een souper. 
We zorgen altijd voor ambiance en als we winnen 
op verplaatsing geven we van het bestuur telkens 
een tournée générale. We hebben er al veel mogen 
geven! In Rome waren we met liefst 83. Een nog 
groter feestje zal het natuurlijk worden natuurlijk als 
we dit jaar weer kampioen zouden kunnen spelen!

organiseren. Naast mijn gewone dagtaak heb ik zo als het 

ware nog een extra dagtaak voor onze blauw-witte familie. 

Maar ik doe het graag en met hart en ziel. Zonder de steun 

van mijn man en de vele positieve reacties en fantastische 

mensen die ik leren kennen heb, zou ik dit niet volhouden!” 

Heidi Dhaene - Gantoisetippers Zelzate

Mijn naam is Nelke De Groote en ik ben sinds kort voorzit-

ster van supportersclub The Blue Indians uit Gentbrugge. 

Ik ben al vele jaren lid van deze club en ben dan ook stilletjes 

aan in het bestuur gerold. Wij hebben sinds kort een nieuw 

zeskoppig bestuur waarvan drie vrouwen: Evi, Brenda en 

ikzelf. Wij trachten de club verder te zetten zoals voorheen 

en dit lukt ook aardig met drie vrouwen in een bestuur. 

Voetbal kijken, een pintje drinken, een klapke doen, een 

feestje bouwen...  Hiervoor doen we het!” 

Nelke De Groote - supportersclub The Blue Indians
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SUPPORTER

Supportersclub Tatanka is het buitenbeentje in de KAA 
Gent community. Tatanka is immers de enige West-
Vlaamse supportersclub van KAA Gent. We tellen meer 
dan 200 leden uit de provincie, van Sint-Denijs (Zwevegem) 
tot in Knokke, van Koksijde tot in Middelkerke, van Tielt en 
Pittem tot in Zonnebeke, van Loker en Oudenburg tot in 
Torhout en Zedelgem, overal kom je er Buffalo’s tegen. 
Ook steeds meer Gent-supporters uit Oost-Vlaanderen 
worden graag lid van Tatanka.
Een van de hoogtepunten van het jaar is telkens onze 
nieuwjaarsreceptie. Dan worden kosten noch moeite 
gespaard om de leden een mooie activiteit aan te bieden. 
Dit jaar stond de receptie volledig in het teken van de 
dubbele ontmoeting met AS Roma. Er stond heel wat te 
beleven met aangepaste muziek, een lekker pizzabuf-
fet en Héli Rombaut was aanwezig om zijn nieuwe en 
prachtige boek, De Buffalo Exodus, voor te stellen. Als 
extra, om in de Romeinse sfeer te blijven, hadden we 
Desmumhnach uit Assenede op bezoek. Deze groep is 
gespecialiseerd in de periode van de Romeinen en bracht 
veel interessante zaken mee zoals helmen, zwaarden, 
schilden, speren, netten en drietanden. Indrukwekkend 
waren de gevechten tussen de gladiatoren en tussen de 
Romeinen en de oude Belgen. 
We vinden het als supportersclub belangrijk om een 
goede band te creëren tussen onze leden en de techni-
sche staf, de spelers en speelsters van KAA Gent. Vanuit 
de technische staf waren Peter Balette en Gino Caen 
aanwezig. Voor onze leden was de kennismaking met 
Gino Caen bijzonder interessant. Zo heeft Gino een eigen 
website met heel wat praktische tips voor trainers (www.
mijnelftal.be) en kwamen we meer te weten over de goede 

fysieke voorbereiding van onze spelers. 
Peter Balette vertelde in zijn gekende, ontwapenende stijl 
veel anekdotes met als hoogtepunten de wedstrijden op 
Rijeka en Wolfsburg. Volgens Peter moeten we voor het 
allerhoogste, namelijk de titel gaan! Wie zijn wij om Peter 
tegen te spreken?  Een heel mooi moment was toen Peter 
het erelidmaatschap van Tatanka aanvaardde. Peter, zo 
vaak zo hard in de schaduw werkend, is ondertussen tot 
een boegbeeld van KAA Gent uitgegroeid. 
Tatanka heeft al meerdere jaren een unieke band met 
de KAA Gent Ladies. We waren dan ook heel blij dat ons 
meetjen, Amber Maximus, opnieuw van de partij was. Net 
terug na een lange revalidatie was ze bijzonder verheugd 
om opnieuw op het veld te staan. Gedurende haar reva-
lidatie toonde ze dat ze een echte Gentse is: ze wilde nie 
pleuje! Voor Amber was er een nieuwe vlag die tijdens de 
receptie voorgesteld werd.

Tot slot kwam ons peetjen Thomas Kaminski aan het 
woord. We blikten terug op een heel bewogen 2019 
met enkele hoogtepunten zoals de halve finale op KV 
Oostende (Thomas keepte toen bijzonder sterk en bracht 
ons in de penaltyreeks tot in de finale), de sterke maand 
december en de mooie Europese campagne. De goes-
ting bij Thomas en bij de hele spelerskern om prijzen te 
pakken en te stunten is heel groot. 

Romeinen op de
nieuwjaarsreceptie
van Tatanka

VOETBALREIZEN:
CITYTRIP MET VOETBALTICKET
De grootste stadions van Europa, de beste spelers ter wereld en 
luidkeelse supporters die zorgen voor een adembenemende sfeer…
Heb je dit altijd al live willen meemaken? Dan is dit je kans!

SURF NAAR

TUI.BE/VOETBALREIZEN 

OF GA LANGS BIJ 

JE REISAGENT

TUI_WIGWAM_167x118mm.indd   1 6/09/19   11:30
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Vind je ook dat Tribune 4 nog veel meer 
blauw en wit kan kleuren? 
Leen dan elke wedstrijd tussen 45 en 15 
minuten voor de aftrap een Buffalo-vlag 
aan Gate 46 bij Buffalo Indians. Er worden 
tal van formaten van vlaggen aangeboden, 
sfeer is nu eenmaal iets voor alle leeftijden! 
Na de match kan je vanaf het afflui-
ten tot 15 minuten later je vlag terug 
brengen op dezelfde plaats. Zo hoef je 
geen vlag mee te brengen van thuis, en 
creëren we toch een sfeervol stadion! 
Elke wedstrijd opnieuw. Handig toch!?   

Ben De Bruyne - Buffalo Indians

VOETBALREIZEN:
CITYTRIP MET VOETBALTICKET
De grootste stadions van Europa, de beste spelers ter wereld en 
luidkeelse supporters die zorgen voor een adembenemende sfeer…
Heb je dit altijd al live willen meemaken? Dan is dit je kans!

SURF NAAR

TUI.BE/VOETBALREIZEN 

OF GA LANGS BIJ 

JE REISAGENT

TUI_WIGWAM_167x118mm.indd   1 6/09/19   11:30

Vlag mee in
Tribune 4
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Ottergemsestw. Zuid 808, 9000 Gent, 09 330 23 77
Steenweg 480, 9470 Denderleeuw, 053 66 86 45

www.vanderwaerden.be

Openingsuren:

van maandag tot vrijdag 
van 13.30 tot 18u  

en na afspraak

Maak kennis met de ROLF BENZ LOUNGE in uw 
vertrouwde Ghelamco Arena. Via de ingang 
Meetdistrict, naast Albert Heijn, vindt u ons 
op de 4e verdieping. Op weekdagen is deze 
Lounge een adembenemende toonzaal waarin 
de verschillende troeven van Interieur Van der 
Waerden getoond worden. 

Koken/Wonen/Slapen.
Daarvoor bent u bij Interieur Van der Waerden 
aan het juiste adres.

In de ROLF BENZ LOUNGE stellen we u een 
keuken voor, volledig op maat gemaakt met 
hoogwaardige materialen (Corian, Gaggenau, 
Quooker). In een andere hoek vindt u een heer-
lijke lounge-zetel en strak meubel van Hülsta.

Jeroen en Michèle ontvangen u hartelijk in de 
ROLF BENZ LOUNGE 
Elke weekdag van 13.30 tot 18u en na afspraak. 
Geef een kort seintje vooraf, 09/330.23.77,  
en geniet van een persoonlijke ontvangst!

ONTDEK DE

LOUNGE

2017 Aug_AdvGhelamco_1675x2400.indd   1 10/08/17   12:12

Biedt Graphius u als all-round drukwerkpartner een performante infrastructuur? Zeker. 
Werken we met state-of-the-art technologie? Absoluut! Maar wat ons écht uniek maakt,  
is de volledig geïntegreerde productieflow van ordervoorbereiding tot aflevering.  
Elk van onze 370 vakmensen haalt het maximum uit zijn of haar expertise waardoor 
uw drukwerk in één vloeiende beweging door ons proces wordt begeleid, met een naadloze 
samenwerking en communicatie.  
Graphius, uw drukpartner voor magazines, catalogi, brochures en boeken.

WE
MAKE
YOUR
PRINT
WORK

Graphius - Eekhoutdriesstraat 67, B-9041 Gent, T +32 9 218 08 41 
Graphius Brussels - Hemelstraat 2, B-1651 Beersel
PPO Graphic - 10 Rue de la Croix Martre, F-91120 Palaiseau www.graphius.com

Graphius-Adv-167,5x240mm_NL.indd   1 24/09/19   16:41
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Hedin Automotive Gent - Afrikalaan 208 - 9000 Gent

Hedin Automotive Sint-Martens-Latem - Kortrijksesteenweg 108 - 9830 Sint-Martens-Latem

Hedin Automotive Gent - Verkooppunt Eeklo – Gentsesteenweg 78 - 9900 Eeklo

www.gent.mercedes-benz.be

Dankzij zijn nieuwe bijkomende schakelaars op het AMG-Performance stuurwiel beschikt  
hij over een perfecte controle waarmee hij iedere tegenstander moeiteloos voorbij dribbelt.  
U merkt het meteen: het is duidelijk tot welke performance-familie deze sportwagen behoort.  
Test hem zelf bij Hedin Automotive Gent, Sint-Martens-Latem en Eeklo.

SPORTIVITEIT 
ZIT IN ONZE GENEN.
De AMG GT 4-Door Coupé scoort voluit op snelheid en tactiek.

MAN1310052RJU M-B Dealer BE BE AMG GT 4 Door Hedin Gent 150,5x218mm BEL NL v1.indd   1 22/11/2018   18:07
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Tickets

T. 09 330 23 00

F. 09 330 23 04

Commerciële informatie

T. 09 330 23 10

F. 09 330 23 15

Algemeen nummer

09 330 23 23

Adres

Ottergemsesteenweg - Zuid 808

9000 Gent

Website

www.kaagent.be

 

Online ticketing:

tickets@kaagent.be

Openingsuren ticketing

Weekdagen

Maandag t.e.m. vrijdag: van 12u tot 18u

Matchdag van 10u tot 12u45 en van 14u - tot aanvang wedstrijd

Weekend

Thuiswedstrijd: ticketing open op de dag van de wedstrijd zelf 

vanaf 5u voor de aftrap van de wedstrijd. 

Geen thuiswedstrijd: ticketing enkel op zaterdag open tussen 

10u en 13u.

Openingsuren Fanshop

Maandag: gesloten

Dinsdag, woensdag, donderdag en vrijdag: van 12u tot 18u

Zaterdag: geen wedstrijd van 10u tot 17u

bij wedstrijd: 10u tot 12u; 14u start wedstrijd en één uur na de 

wedstrijd

Zondag gesloten tenzij wedstrijd: dan van 3u voor de wedstrijd 

tot aanvang wedstrijd en één uur na de wedstrijd.
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Buff alo Bonus
Ontdek jouw exclusieve promotie op 
kaagent.napoleongames.be




